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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 12/2012 
Caràcter: ordinària 
Data: 8 de novembre de 2012 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 i 5 minuts del vespre fins a 2/4 i 5 minuts d’11 del vespre 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM)  
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Excusa la seva absència el regidor Sr. Narcís Noguer i Daurell (UPM-PM). 
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  

 
1. Lectura i aprovació de les actes de les sessions núm. 10/2012, d’11 d’octubre, i 

núm. 11/2012, de 29 d’octubre. 
 
2. Aprovar inicialment el Pressupost general, les bases d’execució i la plantilla de 

personal de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2013. Exp. 
884/12 (Serveis Econòmics).  

 
3. Aprovar la modificació núm. 3 de la Plantilla de personal i de la relació de llocs de 

treball de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’any 2012. Exp. 1/12 
(Secretaria). 

 
4. Aprovar definitivament l’adjudicació, per procediment obert (diversos criteris 

d’adjudicació), del contracte dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, 
i de clavegueram de Torroella de Montgrí. Exp. 490/12 (Secretaria). 

 
5. Aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança sobre la protecció, la tinença 

responsable i la salut ambiental dels animals. Exp. 817/10 (Secretaria). 
 
6. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana 

municipal referent a la cota de la planta baixa per raons d’inundabilitat i de 
topografia. Exp. 674/12 (Secretaria). 

 
7. Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana de definició volumètrica “Hotel Can 

Miquel”, Cala Montgó. Exp. 439/12 (Secretaria). 
 
8. Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Torroella de Montgrí i 

Joventuts Musicals de Torroella de Montgrí per a la construcció d’una petxina acústica 
desmuntable a l’Espai Ter. Exp. 888/12 (Secretaria). 

 
9. Donar compte de resolucions dictades en matèria de personal. 
 

10. Donar compte de la Interlocutòria d’inadmissió a tràmit dictada pel Jutjat Contenciós 
Administratiu núm. 2 de Girona en el marc del recurs contenciós administratiu núm. 
251/2010, interposat pel Sr. J.M.T.T. contra aquest Ajuntament. Exp. 1154/10 
(Secretaria). 

 
11. Assumptes urgents. 

 
B) Part de control 
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12. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 2250 
al núm. 2418, corresponents al període comprès entre el 17 de setembre de 2012 i 
el 15 d’octubre de 2012. 

 
13. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS NÚM. 10/2012, D’11 
D’OCTUBRE, I NÚM. 11/2012, DE 29 D’OCTUBRE 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, qui pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a les actes de les sessions que s’han distribuït amb la convocatòria, 
a la qual cosa ningú objecta res.  
 
Sotmeses a votació les actes de les sessions núm. 10/2012, d’11 d’octubre, i núm. 11/2012, 
de 29 d’octubre, són aprovades per majoria absoluta (vot favorable de tots els regidors/es 
presents). 
 
 
2. APROVAR INICIALMENT EL PRESSUPOST GENERAL, LES BASES D’EXECUCIÓ I LA 
PLANTILLA DE PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER A 
L’EXERCICI DE 2013. EXP. 884/12 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, l’interventor accidental llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 d’octubre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Atès el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici 2013, format per l’Alcaldia. 
 
Atès l’informe emès per l’interventor accidental, de 25 d’octubre de 2012. 
 
Atès el que disposen els articles 22.2 e) i i), 90.1 i 112.1 i 3 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local; 164.1, 168.4 i 5 i 169.1 del Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març; 5, 
18.4 i 5 i 20.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I 
del títol VI de la Llei reguladora de les hisendes locals; 52.2 f) i j) i 283.1 del Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, i 
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26 del Reglament del personal al servei de les entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 
30 de juliol. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar inicialment el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2013, el qual 
s’integra dels pressupostos següents, resumits per capítols: 
 
A) Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
 
Estat d’ingressos 
 

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
PREVISIONS 

INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES 7.240.300,00 

II IMPOSTOS INDIRECTES 175.000,00 

III TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 5.126.498,00 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 2.835.919,16 

V INGRESSOS PATRIMONIALS 203.620,00 

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 612.510,00 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 0,00 

  TOTAL 16.193.847,16 

 
 
Estat de despeses 
 
 
 

CAPÍTOL DENOMINACIONS CRÈDITS INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 6.044.000,00 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 6.768.144,30 

III DESPESES FINANCERES 194.484,49 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 1.015.134,92 

V FONS DE CONTINGÈNCIES 14.517,04 

VI INVERSIONS REALS 904.220,00 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 1.253.346,41 

  TOTAL 16.193.847,16 
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B) Pressupost de l’Organisme Autònom de Can Quintana-Museu de la Mediterrània 
 
Estat d’ingressos 
 

 
Estat de despeses 

 
2n. Aprovar inicialment les bases d’execució, que contenen l’adaptació de les disposicions 
generals en matèria pressupostària a l’organització i circumstàncies de l’entitat local. 
 
3r. Aprovar inicialment la plantilla de personal i la relació de llocs de treball de l’entitat local per 
a l’exercici de 2013. 
 
4t. Exposar al públic l’expedient, mitjançant la publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la 
Província, per un termini de quinze dies hàbils a comptar de l’endemà de la publicació de 
l’edicte esmentat, per tal que els interessats el puguin examinar i presentar-hi les reclamacions 
que considerin oportunes davant el Ple. En cas de no haver-hi cap reclamació durant el termini 
assenyalat, el Pressupost general, les bases d’execució, la plantilla de personal i la relació de 
llocs de treball es consideraran definitivament aprovats i es procedirà a la seva publicació”. 
 

CAPÍTOL DENOMINACIONS PREVISIONS INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES 0,00 € 

II IMPOSTOS INDIRECTES 0,00 € 

III TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 52.255,00 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 93.810,00 € 

V INGRESSOS PATRIMONIALS 0,00 € 

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 € 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 € 

IX PASSIUS FINANCERS 0,00 € 

  TOTAL  146.065,00 € 

CAPÍTOL DENOMINACIONS CRÈDITS INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 39.815,00 € 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 101.750,00 € 

III DESPESES FINANCERES 4.500,00 € 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 0,00 € 

VI INVERSIONS REALS 0,00 € 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00 € 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 € 

IX PASSIUS FINANCERS 0,00 € 

  TOTAL  146.065,00 € 
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El Sr. alcalde fa avinent que no ha estat fàcil elaborar el pressupost donat l’actual context de 
crisi econòmica. Comenta que, per a la seva elaboració, partien d’un negatiu de 500.000 euros 
i l’havien de quadrar. Exposa que, finalment, hi ha hagut una reducció del 3,10% respecte el 
pressupost de l’any 2012 i que han mantingut les despeses dels serveis a les persones i les de 
manteniment del municipi. Es mostra sorprès per algunes informacions d’algun mitjà de 
comunicació que afirmava que, en època de crisi, calia reduir les despeses de capítol I, relatives 
al personal. Comenta que, quant als ingressos, el 45% són impostos directes. Quant a les 
taxes, segona font d’ingressos de l’Ajuntament, fa avinent que s’han congelat, sense 
incrementar ni l’IPC. 
 
Tornant al tema de despeses, el Sr. alcalde torna a fer avinent que queda sorprès quan el grup 
d’Esquerra Republicana comenta a la premsa que cal la reducció de capítol I, quan l’han reduït 
a l’entorn dels 300.000 euros. Quant al capítol II, exposa que s’ha incrementat només un 
2,90%. Fa avinent que, amb l’esforç que s’ha fet en aquests darrers 2 anys, el capítol I ja es 
troba per sota del capítol II pel que representa al % de despesa. Així, afirma que, de 2008 a 
2009, el capítol I s’incrementa de 240.000 euros; de 2009 a 2010 s’incrementa en 315.000 
euros: i, curiosament, de 2010 a 2011, es redueix en 110.000 euros. Afirma que desconeix si 
aquest fet té alguna cosa a veure amb ser un any electoral. Resumint, fa avinent que en 
aquests 3 anys es va incrementar aquest capítol I en més de 500.000 euros. Per tant, no entén 
per què ara Esquerra els critica per no abaixar més el capítol I. Quant al capítol II, de 2008 a 
2009, s’incrementa en 150.000 euros; de 2009 a 2010, s’incrementa en 276.000 euros; i, 
curiosament, de 2010 a 2011 es redueix en 72.000 euros. En definitiva, no entén com 
Esquerra porta dos anys criticant-los perquè no redueixen els capítols I i II, quan ells, en aquells 
anys, van incrementar un i altre. 
 
El Sr. alcalde comenta que toquen de peus a terra, que tenen un pressupost acurat i està 
satisfet de com l’han elaborat. Entrant en la despesa, comenta que els capítols més grans són 
la despesa corrent i de serveis, i la de personal, la qual es va reduint. Dins la despesa de serveis 
comenta que la més gran és la de la neteja i l’enllumenat públic. També es mostra satisfet del 
pressupost perquè, tot i els ajustos, es duran a terme inversions importants, com l’Espai Ter 
(360.000 euros), l’estabilització del cap de la Barra de la muntanya del Molinet (amb una 
aportació Feder de 235.000 euros, mentre que els altres 235.000 euros serien, inicialment, 
amb fons propis de l’Ajuntament (al pressupost de 2014), a l’espera d’aconseguir d’alguna 
subvenció; l’obra s’iniciaria després de l’estiu de 2013), inversions diverses de reposició i 
cobriment de la pista del costat de camp de futbol. 
 
També fa avinent que la planificació de les inversions del seu mandat, donat l’endeutament i el 
Reial decret de Madrid, s’han hagut d’endarrerir un any, tot i que es mantenen totes. Confia 
que, a finals de 2013, l’Ajuntament tindrà un endeutament per sota del llindar del 75%, amb la 
qual cosa podrien tornar accedir al crèdit. Afirma que no hipotecaran el municipi amb grans 
obres i seguiran amb la planificació de les inversions prevista. 
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Seguidament, el Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que confia que 
aquests pressupostos no siguin tan perfectes com els del 2012, els quals s’han modificat cada 
dos per tres. Entrant ja en el comentari del pressupost, fa avinent que hi farà petits comentaris 
perquè la resta de grups també en faran d’altres, a més d’emplaçar el Sr. Navarrete a fer-ne 
algun sobre el pressupost que té a l’Àrea de Governació. Comenta que la partida de 
“manteniment de vies públiques” s’ha reduït respecte el 2012 i és una partida bàsica per al 
municipi. Respecte a “anuncis oficials”, que al 2011 i 2012 era de 8.000 euros, al 2013 és de 
14.000 euros, per la qual cosa en demana el motiu. Respecte a la festa major, fa avinent que, 
al 2010 era de 100.000 euros, al 2011 de 95.000 euros, al 2012 de 85.000 euros i al 2013 
de 84.000 euros, constatant que l’Equip de govern aposta per reduir la importància de la festa 
major. Fa avinent que l’import de Joventut al 2010 i 2011 era de 14.500 euros i al 2012 i 
2013 de 13.500 euros, consolidant la reducció en aquesta àrea. Quant als serveis socials, es 
passa, en relació amb el pla de convivència, de 15.000 a 6.000 euros, i s’elimina la partida de 
projectes d’intervenció social que era de 10.000 euros. Afirma que també es redueixen les 
ajudes d’urgència social de 43.000 euros a 35.000 euros, quan caldria incrementar-les. 
Respecte a l’Espai Ter, i en relació amb la partida de manteniment i dinamització, es passa de 
25.000 a 90.000 euros, més les despeses vàries i més personal. Demana a què es deuen els 
70.000 euros en concepte de dinamització. 
 
Afirma que, en relació amb les aportacions a entitats socials, es redueixen, passant de 12.000 
euros el 2011, a 9.000 euros el 2012 i 4.845 euros el 2013, per la qual cosa en demana el 
seu increment. Pel que fa als ajuts a la integració i a la formació, es redueixen, passant de 
7.500 euros a 5.000 euros, fet que mostra les intencions de l’Equip de govern. També fa 
avinent que es redueixen 4.000 euros a les entitats esportives, les quals viuen d’aquestes 
ajudes. Quant al reasfaltatge de carrers, afirma que es passa de 25.000 euros a 5.500 euros. 
Exposa que els veïns de les Dunes encara esperen que se’ls tapin uns clots.  
 
Tot seguit exposa que aposten per reduir el deute, donat que entén que no pot ser que les 
Administracions tinguin uns deutes desmesurats. Així, en el cas de Torroella, al 2013 s’hauran 
de pagar més de 194.000 euros en concepte d’interessos per la mala gestió passada, a més a 
més d’1,2 milions d’euros d’amortització per pagar el que es van gastar en el passat i no tenien. 
Recorda que encara es paguen crèdits de l’any 1999. És del parer que aquests diners haurien 
d’haver anat a reactivar el teixit comercial i industrial del municipi, augmentar els ajuts socials, 
fomentar l’ocupació i tenir unes vies públiques com cal, entre d’altres. 
 
Reitera la necessitat de dur a terme les actualitzacions cadastrals al municipi per aplicar la 
justícia tributària a l’hora de pagar l’IBI, donat que, per al mateix tipus d’immoble, alguns veïns 
paguen el doble que els altres. Comenta al Sr. alcalde que la participació en l’elaboració dels 
pressupostos no és convocar-los per explicar-los com de bé l’han fet, sinó convocar-los 
prèviament per poder-los realitzar conjuntament, punt per punt, àrea per àrea. Per acabar 
recalca que la partida de sous als regidors no s’ha tocat i continuen cobrant el mateix, quan 
haurien de ser els primers en donar exemple. 
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Seguidament, el Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui exposa que, seguint els eixos del 
seu programa electoral, comentaran les propostes que van presentar a l’Equip de Govern per ser 
incloses al pressupost de 2013. Entén que l’Ajuntament ha de planificar amb seny, gestionar 
amb honestedat i transparència, ha de ser sensible a les famílies més desafavorides, ha de 
donar suport a la iniciativa privada i ha de donar suport a les entitats culturals, esportives i 
econòmiques. Recalca que els punts presentats van ser els que es detallen tot seguit. 
Primerament sol·licita mantenir i millorar els serveis a les persones, sobretot millorar l’atenció 
domiciliària a la gent gran i l’ajut a les famílies més necessitades. També constata que s’haurien 
de dur actuacions per implementar el Pla local d’habitatge, amb habitatges de lloguer per a gent 
necessitada i per a joves, i la creació d’habitatges socials. Demana el manteniment de les 
aportacions a les entitats esportives, culturals i comercials. Com a quarta petició, demana l’inici 
de les actuacions de la tercera fase de l’Espai Ter, a més a més de la consolidació del Cap de la 
Barra i la reconstrucció del passeig del Molinet. També demana el cobriment de la pista exterior 
del pavelló, a més a més de facilitar l’accés des de la urbanització de la Granja a la zona 
esportiva. Conclou demanant també les següents accions: el reasfaltatge d’alguns carrers del 
municipi; la millora de l’entrada de l’accés al pàrquing de l’Estartit; l’estudi i pressupost per 
solucionar els problemes de la gent que es mou en bici, amb carrils expressos per a ells en tota 
la zona del passeig marítim de l’Estartit; construcció d’uns lavabos públics a la zona de l’oficina 
de turisme de l’Estartit; i la col·locació d’unes baranes a les escales que, de la platja, porten al 
passeig marítim. Demana que es puguin tenir en consideració. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui exposa que no entrarà en la dinàmica de 
comentar pressupostos d’anys enrere i se centrarà amb els actuals pressupostos perquè els 
veïns els coneguin. Considera que els pressupostos van íntimament lligats amb les ordenances 
fiscals, aprovades en el darrer ple. És del parer que, en aquests dos darrers anys, s’han apujat 
abusivament taxes i impostos, bàsicament al 2011, malgrat que al 2012 s’hagin introduït 
bonificacions per a les escombraries i no s’hagi incrementat l’IPC. Creu que s’ha demostrat la 
manca de criteri de l’Equip de govern a l’hora de prendre decisions econòmiques. Considera que 
el principal error és fer els pressupostos a partir de les despeses, en lloc de fer-ho a partir dels 
ingressos. És del parer que, tot i que el pressupost s’abaixi un 3%, és una mala notícia que les 
despeses en béns corrents i serveis s’incrementi i no s’està en la bona línia. 
 
Comenta que la seva proposta, en línia amb la seva petició per a l’any 2012, era abaixar la 
despesa corrent en uns 200.000 euros (que és la diferència amb l’any 2012), tot i que 
considera que amb 100.000 euros hagués estat suficient per destinar-los a inversió per quan 
arribés la recuperació econòmica local. Recorda que demanava també el projecte constructiu de 
la seu de la Policia Local a una finca municipal del polígon industrial de Torroella; ubicar l’oficina 
turisme a la plaça del Peix, amb una petita inversió, a l’espera que, més endavant, es pogués 
instal·lar a l’Espai Ter; i continuar amb la planificació de la remodelació del nucli antic, redactant 
un projecte per al primer tram del carrer de l’Església, el primer tram del carrer Major... Afirma 
que, dins de la filosofia d’esquerres, també presentaven la proposta de dotar la partida 
d’activitats de solidaritat i cooperació que l’Equip de govern ha deixat amb 10 euros, amb la 
qual cosa han trencat la filosofia que, des de la transició, tenien molts ajuntaments de 
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Catalunya de lluitar contra la pobresa. Exposa que, amb la seva demanda, ja van veure que no 
hi havia cap capacitat d’influir ni cap voluntat de pacte. Considera que les seves propostes, 
valorades econòmicament, són assumibles: baixar la despesa corrent i incrementar 100.000 
euros la inversió.  
 
Seguidament, afirma que no entén algunes de les inversions que duran a terme, com les del 
Molinet. Entén que el pacte que van fer amb el PP era perquè les inversions de l’Estat al 
municipi augmentessin i, per al 2013, aquesta inversió és de 0 euros. Qüestiona que 
l’Ajuntament dugui a terme aquesta inversió quan l’Estat no hi aportarà ni un euro. Quant a 
l’Espai Ter es mostra content perquè s’acaba aquest projecte emblemàtic. 
 
Fa avinent que aquesta era la seva idea, sempre en positiu. Considera que, amb la crisi 
econòmica que no s’acaba, cal reduir la despesa corrent. Tot i així, ja veu que això no serà 
possible, bàsicament, pel seu pacte amb L’EST, ja que, mentre algunes partides d’algunes 
àrees s’infradoten, altres partides de l’Àrea de Turisme, com inversions en turisme i platges, 
s’incrementen 20.000 euros de cop. Fa avinent que li dirà que és pels ingressos de la taxa 
turística, però finalment ja es veurà com s’ingressen i com es paguen. Conclou afirmant que no 
s’entén com el 65% del pressupost no el gestioni el Sr. alcalde, ni el primer, ni el segon, ni el 
tercer ni el quart tinent d’alcalde, sinó el cinquè tinent d’alcalde. Creu que, si no és fruit del 
pacte, no pot ser que un regidor gestioni 11 dels 16 milions del pressupost i que això és una 
anomalia que fa que els pressupostos estiguin viciats de mena en les inversions, en la despesa 
corrent i en la gestió del personal. 
 
Seguidament el Sr. alcalde fa avinent al Sr. Sarquella, amb tot el respecte, que encara l’espera. 
Li indica que, un cop tancat el pressupost, el va convocar i es va limitar a anar al seu despatx, 
on li va explicar com s’havia anat elaborant el pressupost i li va indicar que, quan s’ho hagués 
revisat, tornés i ho comentarien. Exposa que, a dia d’avui, encara l’espera. 
 
Al Sr. Coll li comenta que moltes de les propostes que ha presentat, i fruit de les reunions que 
han mantingut, s’han incorporat al pressupost. Quant a les inversions que ha plantejat, li fa 
avinent que la seva voluntat és dur-les a terme. Respecte a les subvencions a entitats culturals i 
esportives li fa avinent que hi ha hagut una baixada lineal del 5%. 
 
Al Sr. Rufí li fa avinent que tampoc entrarà a rebatre totes les seves propostes, que ja van parlar 
i és coneixedor que no es podia arribar a un acord en les propostes que va presentar, sobretot 
en la reducció del capítol II. Quant a l’oficina de turisme a les peixateries velles, li indica que no 
escau gastar-se ara 10 ó 15.000 euros i d’aquí un any aproximadament es desenvolupi l’Espai 
Ter i deixi de tenir sentit tenir-la a les peixateries velles. Pel que fa a la remodelació del nucli 
antic, li comenta que avui ha parlat de fer un projecte quan sempre havia parlat de fer el carrer. 
Li fa avinent que no descarta la redacció del projecte, però sí l’execució de les obres en aquest 
mandat, donat que no són moments d’imposar contribucions especials als veïns que, per als 
dos carrers, podrien rondar els 800.000 euros. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 12/2012, de 8 de novembre de 2012 
 

342 

 

Quant a la filosofia d’esquerres que ha comentat per als temes de cooperació, li fa avinent que 
aquesta filosofia d’esquerres en aquest país els ha portat a la ruïna, fins i tot també en algun 
moment a nivell municipal. Li demana que no creï el dubte en temes de cooperació perquè el 
municipi disposarà d’un centre de distribució d’aliments, on es donarà ajut a gent necessitada, 
d’aquí i nouvinguda. Li recorda que els diners de cooperació s’han destinat a aquest centre i 
que la partida corresponent s’ha deixat oberta amb 10 euros per si sobren diners dels 15.000 
euros d’aliments que, segons Càritas, possiblement no s’hi hagin de destinar tots i, a finals 
d’any, es podran destinar a la partida de cooperació.  
 
Respecte als pactes amb L’EST, fa avinent al Sr. Rufí que ja s’ha curat en salut pel tema de la 
taxa turística. Li recorda que aquesta taxa, imposada per la Generalitat, repercutirà en un 30% 
de la recaptació a l’Ajuntament. Fa avinent que, segons els estudis, la recaptació podria oscil·lar 
entre els 120.000 i 140.000 euros, i que al pressupost només n’hi han incorporat 90.000. 
Comenta que la Generalitat recaptarà trimestralment aquesta taxa i disposarà de 2 mesos per 
ingressar-ho als ajuntaments. Comenta que s’ha creat partides de despesa vinculades a aquest 
ingrés que, si no hi ha l’ingrés, no es durà a terme la despesa. Alhora, exposa, que l’ingrés de 
taxa es destinarà exclusivament a la promoció turística del municipi. 
 
El Sr. alcalde també comenta al Sr. Sarquella que ha creat el dubte que la partida de 
dinamització ha crescut abismalment, però li fa avinent que, si va al pressupost d’ingressos, 
veurà una partida d’ingressos per a l’Espai Ter, i que, si les compara totes dues, hi trobarà molt 
poca diferència. 
 
El Sr. Sarquella vol fer un matís a les paraules del Sr. alcalde que “encara l’espera”. Afirma que 
el va convocar al seu despatx per parlar del pressupost, adjuntant-li, al mail, un pressupost 
tancat i quadrat. El Sr. Sarquella indica que, a l’arribar al despatx, va preguntar al Sr. alcalde si 
aquest pressupost era perfecte com l’any passat, i aquest li va dir que sí i es va posar a riure. 
Llavors el Sr. Sarquella, afirma, que li va dir que l’escoltaria i que no perdria més el temps com 
l’any passat, quan va fer propostes i no li va fer cas. Ara li demana si això és més participació i 
més diàleg. Quant a l’augment que havia comentat, recorda que demanava a què era degut. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui es vol referir a les festes, les quals les considera 
excessives, donat que se’n fan 10 a Torroella i 9 a l’Estartit. És del parer que aquestes partides 
s’haurien de reduir.  
 
Seguidament, cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui vol fer un incís per comentar que els conceptes 
d’acció social, i solidaritat i cooperació són dos conceptes diferents. Considera que l’Equip de 
govern està més per la caritat i ells per l’acció social. És del parer que els arguments exposats 
no eren per desmantellar una partida com solidaritat i cooperació. Quant a turisme, exposa que 
turístic és tot el municipi, no només el sol i platja de l’Estartit, donat que aquest concepte està 
més que superat. D’altra banda, es mostra partidari amb el que ha dit el Sr. Coll i indica que no 
ha volgut entrar en el detall de les partides, però considera que les festes fan mal d’ulls i caldria 
que una part es destinés a les inversions que han proposat. 
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Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM i del regidor del Grup del COET; i abstenció dels 2 regidors/a del Grup d’UPM-
PM). 
 
 
3. APROVAR LA MODIFICACIÓ NÚM. 3 DE LA PLANTILLA DE PERSONAL I DE LA RELACIÓ 
DE LLOCS DE TREBALL DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER A L’ANY 
2012. EXP. 1/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 d’octubre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist l’informe de la tècnica d’Administració General, de 31 d’octubre de 2012, que es transcriu 
a continuació: 
 
“Modificació núm. 3 de la plantilla de personal. Reconversió d’una plaça de cap de Serveis 
d’Informació a una plaça de tècnic/a de Cultura dins de la plantilla del personal laboral fix i 
modificació corresponent de la relació de llocs de treball. Declaració d’aquesta plaça com a 
servei prioritari.  
 
Relació dels fets 
 
1.- El cap de serveis d’Informació ha manifestat que es vol acollir a la jubilació parcial abans de 
finalitzar l’any, donat que reuneix els requisits que la llei estableix per a fer-ho, en conseqüència 
serà necessari procedir a la contractació de personal que faci el seu relleu i que desenvolupi les 
seves funcions. 
 
2.- Les atribucions i funcions que darrerament ve desenvolupant el cap de serveis d’Informació 
no són les pròpies del seu lloc de treball, sinó que estan vinculades a la gestió i la coordinació 
d’un dels espais culturals del municipi. Atès que a la plantilla de personal no hi ha cap plaça de 
tècnic de cultura vacant, i a la relació de llocs de treball, tampoc hi apareix el lloc de 
coordinador d’espais culturals, es fa necessari reconvertir la plaça i el lloc de treball que fins ara 
ocupa. 
 
3.- Aquesta reconversió de plaça i de lloc de treball suposa la modificació de la plantilla de 
personal així com de la relació de llocs de treball. 
 
4.- La plantilla de personal ha d’estar constituïda d’acord amb el que disposa el Reglament de 
Personal al servei de l’Administració Local. Aquesta plantilla s’ha d’aprovar conjuntament amb el 
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pressupost general de l’entitat, anualment. Igualment el reglament requereix la seva publicació. 
Això no obstant, la plantilla pot ser modificada durant l’any de la seva vigència, per respondre, 
com és el cas que ens ocupa, a criteris d’organització interna. En el cas de modificació de la 
plantilla de personal, no es requereix la seva publicació íntegra, sinó únicament la de l’abast 
concret de la modificació.  
 
5.- La plantilla de personal de les entitats locals ha d’estar integrada per la relació detallada per 
cossos, escales, subescales, classes i categories de les places en què s’integren els funcionaris, 
el personal laboral i el personal eventual, agrupades indicant la seva denominació, el nombre 
de places que les constitueixen, el nombre de les que es trobin vacants i el grup a què 
pertanyen, d’acord amb la titulació exigida per al seu ingrés. 
 
6.- La modificació de la relació de llocs de treball implica incloure-hi la plaça que es 
reconverteix, amb les següents dades:  
 

a) la denominació del lloc i el seu enquadrament orgànic. 
b) Les característiques essencials del lloc, incloent, si s’escau, les funcions específiques 

atribuïdes. 
c) Els requisits exigits per ocupar el lloc de treball. 
d) El complement de destinació, el nivell orgànic i el complement específic assignat per 

cada plaça. 
e) La forma de provisió del lloc. 

 
7.- No caldrà la modificació del pressupost amb increment de partides, ja que la despesa per 
dur a terme aquesta actuació es pot compensar amb les consignacions destinades a llocs 
vacants que no es pretenen proveir en l’exercici, en concret, amb la consignació existent per la 
plaça de cap de serveis d’Informació. 
 
8.- En virtut del Reial decret llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents en matèria 
pressupostària, tributària i financera per a la correcció del dèficit públic, durant l’any 2012 
només es pot contractar personal temporal, nomenar personal estatutari temporal o funcionaris 
interins en casos excepcionals i per cobrir necessitats urgents i inajornables que s’han de 
restringir als sectors, funcions i categories professionals que es considerin prioritaris o que 
afectin el funcionament dels serveis públics essencials. 
 
Fonaments de dret 
 
1. Article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de l’empleat públic, pel que fa a 

l’organització dels llocs de treball de les administracions públiques. 
2. Articles 26, 27 i 28.2 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, aprovat pel 

Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel que fa a la modificació de la plantilla de personal i la 
seva tramitació administrativa. 
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3. Articles 29, 30 de l’esmentat Reglament, pel que fa al contingut de la relació de llocs de 
treball. 

4. Article 2 del Reial decret llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents en matèria 
pressupostària, tributària i financera per a la correcció del dèficit públic, en quant a la 
excepcionalitat de la contractació de personal temporal i el nomenament de funcionaris 
interins durant l’exercici 2012. 

5. Article 22.2.i) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, 
segons el qual correspon al Ple l’aprovació de la plantilla de personal  i de la relació de llocs 
de treball. 

 
Conclusió 
 
1.- Cal procedir a la següent modificació de la plantilla de personal, amb el seu corresponent 
reflex a la relació de llocs de treball, que quedarà tal com es mostra: 
 
C) PERSONAL LABORAL  
> Reconversió de la plaça de cap de Serveis d’Informació a una plaça de tècnic/a de cultura, 
quedant la plantilla de la següent manera: 
 
 C.1. D’ACTIVITAT PERMANENT I DEDICACIÓ COMPLETA 
 
  C.1.1 ALCALDIA 
 
  DENOMINACIÓ   PLACES   VACANTS   A EXTINGIR   NOVA CREACIÓ 
  Tècnic/a Cultura     1           0                 0                    0  
 
2.- Cal procedir a la modificació de la relació de llocs de treball del personal laboral fix de 
l’Ajuntament amb les següents característiques:  
 
N.C.  Denom. lloc             Àrea           Provisió       Assim.Subgrup    Nivell Destí    C. Específic      Form. Esp    Observacions 

 
COORD.ESPAI CULTURAL   ALCALDIA    CONCURS             A1              24            2.544,22                                

 
3.- Cal declarar els següents sectors, funcions i categories professionals com a prioritaris o que 
afecten el funcionament dels serveis públics essencials: 
 

- Àrea d’Alcaldia: una plaça de tècnic/a de Cultura. 
 
4.- La modificació de la plantilla i la relació de llocs de treball ha de complir amb els següents 
requisits, previs a l’aprovació per part del Ple: 
 

- Notificació de la modificació de plantilla al Comitè d’Empresa”. 
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Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar la modificació núm. 3 de la Plantilla de personal i de la relació de llocs de treball de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’any 2012, per tal de reconvertir una plaça de cap 
de Serveis d’Informació a una plaça de tècnic/a de Cultura. 
 
2n. Publicar aquest acord al BOP de Girona, al DOGC i al tauler d’anuncis de l’Ajuntament. 
 
3r. Notificar aquest acord al Comitè d’Empresa». 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui exposa que estan d’acord en la reconversió de la 
plaça per la jubilació anticipada i el consegüent contracte de relleu. Demana poder participar en 
el plec de bases de la contractació d’aquesta plaça i sol·licita transparència i objectivitat perquè 
és una plaça molt important. 
 
El Sr. Rufí afirma que els cal disposar de més informació, a fi i efecte de conèixer com quedarà 
l’àrea de Cultura, l’Espai Ter, el Museu de la Mediterrània..., per la qual cosa, si no hi ha més 
informació, anuncia la seva abstenció. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 2 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del 
regidor del Grup del COET; i abstenció dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM). 
 
 
4. APROVAR DEFINITIVAMENT L’ADJUDICACIÓ, PER PROCEDIMENT OBERT (DIVERSOS 
CRITERIS D’ADJUDICACIÓ), DEL CONTRACTE DELS SERVEIS D’ESCOMBRARIES, DE 
NETEJA VIÀRIA I DE PLATGES, I DE CLAVEGUERAM DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
490/12 (SECRETARIA) 
 
El Sr. Alcalde comenta que, en haver-hi un acord d’urgència lligat amb aquest punt, aquest es 
tractarà després d’aquell punt. 
 
 
5. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA SOBRE LA PROTECCIÓ, LA 
TINENÇA RESPONSABLE I LA SALUT AMBIENTAL DELS ANIMALS. EXP. 817/10 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 31 d’octubre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 4 de novembre de 2010, va aprovar definitivament 
l’Ordenança municipal sobre la protecció, la tinença responsable i salut ambiental dels animals. 
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Vist que, arran de l’aplicació de l’ordenança, s’ha observat que cal millorar-ne el redactat dels 
articles 4 i 25.1, per tal de dotar-los de més objectivitat, i que s’ha de modificar l’article 30.3 
per adequar-lo al procediment de recuperació d’un animal, el qual està relacionat amb 
l’aplicació de les ordenances fiscals. 
  
Vist l’avantprojecte de la modificació de l’Ordenança municipal sobre la protecció, la tinença 
responsable i salut ambiental dels animals. 
 
Vist l’informe de l’Àrea de Medi Ambient i Salut, de data 19 de setembre de 2012. 
 
Vist l’informe de Secretaria, de data 19 d’octubre de 2012. 
 
Ateses les determinacions dels articles 6, 8.1.a), 52.2.d), 66, 178, 236 i 237 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya (TRLMLC); dels articles 4.1 a), 22.2.d), 49, 70.2, 84 i 139 a 141 de la Llei 
estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL); i dels articles 58 
a 66 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 
serveis de les entitats locals (ROAS). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar inicialment, de conformitat amb el que disposa l’article 178.1 del TRLMRLC, 
l’avantprojecte de la modificació de l’Ordenança municipal sobre la protecció, la tinença 
responsable i salut ambiental dels animals, en el següent sentit: 
 
• L’article 4 queda redactat de la següent manera: 
 
 “Article 4. Normes generals de tinença 
 

Amb caràcter general s’autoritza la tinença d’animals domèstics i salvatges anàlegs a 
domèstics, de tinença permesa per la legislació vigent, en els domicilis particulars, sempre 
que les circumstàncies d’allotjament en l’aspecte higiènic i sanitari ho permetin i que no es 
produeixi cap situació de perill per als veïns, per a altres persones en general o per al propi 
animal. 

 
Previ informe tècnic, l’Ajuntament podrà limitar el nombre d’animals que es posseeixin, en 
funció de l’espai disponible, de l’allotjament, de les condicions higienicosanitaries per al 
manteniment dels animals i de les exigències pròpies de cada espècia i raça”. 

 
• L’article 25.1 queda redactat de la següent manera: 
 

“1. És prohibida la presència d’animals a les platges, zones enjardinades, parcs, espais de 
joc infantil, i a la seva zona d’influència establerta en un radi de 5 metres a l’entorn, excepte: 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 12/2012, de 8 de novembre de 2012 
 

348 

 

 
a) Quan hi hagi cartells que facin constar, de manera explícita, que es permetrà la 

presència d’animals en determinats punts d’aquests sectors. 
 
b) Les hores i els punts que, per resolució de l’òrgan competent, es determinin”. 

 
• L’article 30.3 queda redactat de la següent manera: 
 

“3. El lliurament de l’animal perdut està condicionat a l’acreditació que la persona que el 
reculli en sigui el propietari i al pagament de totes les despeses originades, l’import de les 
quals està establert en les ordenances fiscals vigents”. 

 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública (mitjançant edicte publicat en el BOP de 
Girona, en el DOGC, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, en el Tauler d’anuncis 
municipal i a la pàgina web municipal www.torroella-estartit.cat) i a audiència dels 
interessats/des, per un període de 30 dies hàbils, comptats des del següent al de la publicació 
del darrer anunci al BOP de Girona o al DOGC. En aquest termini els interessats/des podran 
examinar l'expedient i el text de l’Ordenança i presentar les reclamacions i suggeriments que 
creguin oportuns. Transcorregut el període indicat, i si no hi ha hagut cap reclamació o 
suggeriment, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà definitiu. 
 
3r. Fer constar que la modificació de l’Ordenança no entrarà en vigor fins que s’hagi publicat 
íntegrament el seu text en el BOP de Girona i hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils fixat 
a l’article 70.2 de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
(LRBRL). Posteriorment es publicarà el text a la pàgina web municipal”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui comenta que COET sempre ha defensat 
qualsevol tema dels animals i del medi ambient. Recorda que l’article 30.3 que s’ha comentat 
estableix que el propietari està obligat a pagar les despeses originades. Comenta que, en 
aquests moments, el propietari, per anar a recollir el gos, ha de pagar a la Policia Local. Li sobta 
que consta a l’Ajuntament que només hi ha anat 4 persones a pagar quan, segons l’APDA 
(Amics Protectors d’Animals de Torroella i l’Estartit), s’han quantificat més de 40 recollides i 
n’ha quantificat més de 15 que han pagat. Demana on han anat aquests diners, com es 
controla i qui ho controla. Considera que aquests cobraments haurien d’anar directament a 
l’APDA, que són els qui, realment, se’n fan càrrec, i no a la Policia, que després no sap què en 
fan. 
 
Seguidament, el Sr. Coll comenta que l’article 25.1 determina que està prohibida la presència 
d’animals a les platges, zones enjardinades, parcs, espais de joc infantil, i a la seva zona 
d’influència establerta en un radi de 5 metres a l’entorn, excepte quan hi hagi cartells que facin 
constar, de manera explícita, que es permetrà la presència d’animals en determinats punts 
d’aquests sectors. Demana si s’ha fet un estudi dels llocs on realment podran anar aquests 
animals. 
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El Sr. Rufí comenta que aquesta és una ordenança relativament nova, del 2010, però que les 
modificacions a l’articulat són necessàries i el milloren, sense que això serveixi de precedent. 
Considera correctes les tres modificacions introduïdes i fa avinent que cal tenir en compte que 
primer són les persones i després els animals. 
 
La Sra. Bartomeus respon al Sr. Sarquella que només fa referència a les taxes i aquestes ara no 
es cobren. Recorda que sí que s’havia cobrat una taxa i, quan van veure que el redactat no era 
del tot correcte, van deixar de cobrar-la. Afirma que, per això, es va incloure a les recents 
ordenances fiscals. Li comenta que ja sap que no es cobren aquestes taxes perquè a l’abril va 
perdre dos gossos i es va negar a pagar. Li recorda que l’Ajuntament va haver de fer tot el 
servei, recollir-los, van comprovar que no estaven censats a l’Ajuntament, i un tenia xip i l’altre 
no. Fa avinent que, al final, els dos gossos van acabar a Rodamon, a Palafrugell, per la seva 
negativa a recollir els gossos. Li recorda que el servei de la recollida dels animals i portar-los a 
la gossera té un cost. A partir d’aquell moment, constata, el Sr. Sarquella es va negar a pagar i 
l’Ajuntament va haver de portar els gossos fins a Rodamon. Llavors, segons afirma, el Sr. 
Sarquella va anar fins allà i va pagar les taxes per recollir-los. Finalment el felicita perquè va 
esperar fins al 29 de juny per censar el gos i li dóna les gràcies. 
 
El Sr. Sarquella afirma que li fa gràcia això que “va esperar fins al 29 de juny per censar el gos”. 
Exposa que va anar tres vegades a censar el gos i no el van poder atendre, i va deixar els papers 
a l’Ajuntament i li van dir que ja se n’encarregarien. Quant al “pagament de totes les despeses 
originades” recalca que sí que cal pagar-les, evidentment, però no a l’Ajuntament, perquè no en 
fa cap de despesa, llevat si recull algun gos perquè algun veí truca o si la Policia en veu algun 
amb collar. Li recorda que hi ha hagut un gos sense collar durant quatre mesos al supermercat 
GP de l’Estartit i que ell ha trucat cinc vegades a la Policia i no s’hi ha anat mai. Reivindica que 
les despeses a cobrar vagin a l’APDA perquè són les persones que cuiden els animals, no a la 
Policia perquè només els recull i vol cobrar una taxa en aquell moment, ara ja no. 
 
La Sra. Bartomeus fa avinent que aquests ingressos per la recollida de gossos no són només 
per les despeses de manutenció, sinó també per la recollida. Li recorda que l’Ajuntament té 
contractada una empresa per a la recollida d’animals i que, des del moment que té un gos, la 
llei l’obliga a censar-lo. 
 
El Sr. Coll reclama la resposta sobre les zones enjardinades, a la qual cosa la Sra. Bartomeus li 
fa avinent que no han tocat res de l’ordenança en aquest sentit, que només ho han fet de les 
platges. El Sr. Dalmau comenta que, aquest estiu, han habilitat una zona per a gossos a la zona 
de la Pletera i que milloraran la senyalització en base a alguns suggeriments que han rebut. Li 
recorda que hi ha dos dispensadors de bosses i uns cartells que limiten la zona. 
 
El Sr. Rufí afirma que hi ha una concentració alta de gossos en aquell espai que, al marge de la 
platja, és un espai natural, on s’haurien d’evitar molèsties. Considera que aquesta concentració 
i l’excessiva zona del katesurf és un tema de mal gestionar. El Sr. Dalmau li respon que el 
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katesurf té les mides reglamentàries mínimes que demana Capitania Marítima, i que s’ha 
instal·lat a la zona menys freqüentada de la platja. Afirma que no és partidari de prohibir, sinó 
de trobar alternatives. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
de tots els regidors/es presents). 
 
 
6. APROVAR PROVISIONALMENT LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL 
D’ORDENACIÓ URBANA MUNICIPAL REFERENT A LA COTA DE LA PLANTA BAIXA PER 
RAONS D’INUNDABILITAT I DE TOPOGRAFIA. EXP. 674/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 31 d’octubre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist que la revisió del Pla general d’ordenació urbana de Torroella de Montgrí va ser aprovada 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 (i 
Text refós aprovat pel Ple de la corporació, en la sessió de 29 d’agost de 2001, i definitivament 
per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002), i publicada al 
DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Vista la proposta de modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana (exp. núm. 
674/12), referida a la cota de la planta baixa per raons d’inundabilitat i de topografia, formulada 
per l’Ajuntament i redactada pels Serveis Tècnics Municipals. 
 
Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 2 d’agost de 2012, va aprovar inicialment la 
modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana (exp. núm. 674/12), referida a la cota 
de la planta baixa per raons d’inundabilitat i de topografia, formulada per l’Ajuntament i 
redactada pels Serveis tècnics municipals. 
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 163, de 23 d’agost de 2012, al diari El Punt de 
16 d’agost de 2012, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal www.torroella-
estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini no s’hi ha presentat cap al·legació ni reclamació al Registre 
General de l’Ajuntament. 
 
Vist que, en data 14 d’agost de 2012 (RS núm. 5760, de 10 d’agost de 2012), es va sol.licitar 
el corresponent informe a l’ACA i, a dia d’avui, no s’ha rebut cap informe al Registre General de 
l’Ajuntament. 
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Atès que, d’acord amb l’article 14.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament formular la redacció i 
tramitació d’aquesta modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana. 
 
Atès que, d’acord amb els articles 85.1 I 96 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual 
s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, correspon a l’Ajuntament l’aprovació inicial i 
provisional d’aquesta modificació puntual, mentre que l’aprovació definitiva correspon a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona (art. 80.a). 
 
Ateses les determinacions dels articles 8.5, 14.2, 23.1.a), 76.2, 81, 85.1, 91, 92, 94, 96, 
97, 103.1, 106.1, 106.2 i 107, i disposicions addicionals (DA) 6a, 7a, 10a, 11a i 13a del 
Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU); els articles 4, 15, 17, 18.4, 19, 21, 23, 112, 115, 117 i 118 del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme de Catalunya 
(RLU); l’article 21 de la Llei 18/2007, del 28 de desembre, del dret a l’habitatge; l’article 17 de 
la Llei 3/2010, del 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d'incendis en establiments, 
activitats, infraestructures i edificis; els articles 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local (LRBRL); la Llei 6/2009, de 28 d’abril, 
d’avaluació ambiental de plans i programes (LAAPP). 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana (exp. 
núm. 674/12), referida a la cota de la planta baixa per raons d’inundabilitat i de topografia, 
formulada per l’Ajuntament i redactada pels Serveis Tècnics Municipals. 
 
2n. Remetre dos exemplars de la modificació esmentada i una còpia de l’expedient 
administratiu, degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la 
seva aprovació definitiva». 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Matas, qui recorda que, a l’aprovació inicial, es van 
abstenir, explicant els seus criteris. Donat que no hi ha hagut modificacions en els elements que 
els feien dubtar, afirma, i que no tenen criteri tècnic prou fonamentat com per votar-hi en 
contra, s’abstindran novament. 
 
La Sra. Bartomeus li demana si vol que li respongui els criteris que va marcar a l’aprovació 
inicial, a la qual cosa la Sra. Matas li respon que no ho considera necessari. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i del 
regidor del Grup del COET; i abstenció dels 2 regidors/a del Grup d’UPM-PM). 
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7. APROVAR PROVISIONALMENT EL PLA DE MILLORA URBANA DE DEFINICIÓ 
VOLUMÈTRICA “HOTEL CAN MIQUEL”, CALA MONTGÓ. EXP. 439/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 31 d’octubre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist el Pla de millora urbana de definició volumètrica “Hotel Can Miquel”, Cala Montgó, de data 
març de 2012, promogut per Serveis Hotelers Cala Montgó SL i redactat per l’arquitecte Sr. 
Albert Hernando i Garreta. 
 
Vist que, per Decret d’Alcaldia núm. 1534/2012, de 27 de juny, es va aprovar inicialment el Pla 
de millora urbana de definició volumètrica “Hotel Can Miquel”, Cala Montgó, de data març de 
2012, promogut per Serveis Hotelers Cala Montgó SL i redactat per l’arquitecte Sr. Albert 
Hernando i Garreta, amb la condició d’incorporar-hi, abans de l’aprovació provisional, un seguit 
d’ajustos pel que fa a la documentació, que, tot i no afectar substancialment el document, han 
de comportar una major descripció i precisió normativa. 
 
Vist que, en data 29 de juny de 2012, es van sol·licitar els preceptius informes al Servei de 
Costes del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat (RS núm. 4324, notificat el 
4 de juliol de 2012), a la Direcció General de Turisme del Departament d’Empresa i Ocupació 
de la Generalitat (RS núm. 4323, notificat el 4 de juliol de 2012) i al Servei Provincial de 
Costes de la Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura, 
Alimentació i Medi Ambient (RS núm. 4325, notificat el 5 de juliol de 2012). 
 
Vist que, transcorregut el termini d’un mes, i fins al dia d’avui, el Servei Provincial de Costes de 
la Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació 
i Medi Ambient no ha presentat cap informe al Registre General de l’Ajuntament, i que el Servei 
de Costes del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat i la Direcció General de 
Turisme del Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat han emès informe favorable. 
 
Vist que l’expedient s’ha sotmès a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 133, de 10 de juliol de 2012, al diari El Punt de 
5 de juliol de 2012, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal www.torroella-
estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini no s’hi ha presentat cap al·legació ni reclamació al Registre 
General de l’Ajuntament. 
 
Vist el Text refós del Pla de millora urbana de definició volumètrica “Hotel Can Miquel”, Cala 
Montgó, de data octubre de 2012, promogut per Serveis Hotelers Cala Montgó SL i redactat per 
l’arquitecte Sr. Albert Hernando i Garreta. 
 
Vist l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals, de data 23 d’octubre de 2012. 
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Atès el que disposa la legislació següent: 
 
- Art. 31.3, 43, 44, 55, 57.4, 58.5, 60.7, 70, 78, 80, 81, 82.2, 87, 93, 101, 102, 116.4, 

118.5, 120.1,195, disposició addicional 2a.1 i disposició transitòria 3a.3 del Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU), modificat per la Llei 3/2012. 

- Art. 31, 34, 35.2, 37 a 40, 66, 68, 73, 77, 90, 91, 93.8, 100.1, 110.3, 114 i disposicions 
transitòries 1a, 5a i 9a del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament 
de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), sempre i quan no s’oposin, no contradiguin ni 
resultin incompatibles amb el TRLU. 

- Art. 21.1.j) i 22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local (LRBRL). 

- Art. 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC). 

- Pla general municipal d’ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per 
la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002, i publicat al BOP de 
Girona núm. 108, de 5 de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002, 
conjuntament amb la modificació puntual del Pla d’ordenació urbanística municipal d’aquest 
àmbit, aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de data 29 
de setembre de 2005. 

- La resta de normativa sectorial aplicable, com la Llei estatal 22/1988, de 28 de juny, de 
costes; la Llei 16/2002, de 28 de juny, de protecció contra la contaminació acústica. 

 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar provisionalment el Text refós del Pla de millora urbana de definició volumètrica 
“Hotel Can Miquel”, Cala Montgó, de data octubre de 2012, promogut per Serveis Hotelers Cala 
Montgó SL i redactat per l’arquitecte Sr. Albert Hernando i Garreta. 
 
2n. Remetre dos exemplars de la modificació esmentada i una còpia de l’expedient 
administratiu, degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la 
seva aprovació definitiva». 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Matas, qui voldria fer un aclariment. Exposa que, 
segons va entendre a les comissions informatives, un pla de millora urbana no era susceptible 
de ser aprovat inicialment pel Ple, sinó per la Junta de Govern per delegació de l’Alcaldia, tot i 
que es donaria compte al Ple de l’aprovació provisional. Demana si es va dir això a informatives. 
A més, recorda que es va dir que, sempre que es fes l’aprovació inicial d’un pla de millora 
urbana, els informarien perquè en tinguessin coneixement, donat que en el Ple no hi hauria 
aquest debat. És per aquest motiu que li sobta que la Comissió Informativa proposi al Ple 
l’aprovació provisional. 
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El secretari li respon que és precisament en base a aquesta situació que els van dir que, per a 
les properes vegades, els avisarien quan hi hagués l’aprovació inicial, a fi i efecte de poder 
consultar l’expedient abans no anés a l’aprovació provisional pel Ple. Li recorda que l’expedient 
que ara s’està debatent ja estava iniciat, donat que es va aprovar inicialment per Decret 
d’Alcaldia i ara és quan es porta a l’aprovació provisional del Ple.  
 
La Sra. Matas comenta que ja li queda aclarit el tema i dóna les gràcies. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, i del regidor del Grup del COET; i abstenció dels 
4 regidors/es del Grup d’Esquerra-AM i dels 2 regidors/a del Grup d’UPM-PM). 
 
 
8. APROVAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE 
MONTGRÍ I JOVENTUTS MUSICALS DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER A LA CONSTRUCCIÓ 
D’UNA PETXINA ACÚSTICA DESMUNTABLE A L’ESPAI TER. EXP. 888/12 (SECRETARIA) 
 
Es deixa constància que aquest punt de l’ordre del dia va ser enretirat, tal com es va comentar 
a la Junta de Portaveus prèvia al Ple. 
 
 
9. DONAR COMPTE DE RESOLUCIONS DICTADES EN MATÈRIA DE PERSONAL 
 
El secretari dóna compte de les convocatòries per a la selecció de diferents places de caràcter 
temporal: 
 

 Una plaça de peó jardiner, en règim laboral temporal, mitjançant concurs oposició. 
 Una plaça d’educador social, en règim laboral temporal, mitjançant concurs oposició. 

 
El Ple es dóna per assabentat de les convocatòries esmentades. 
 
 
10. DONAR COMPTE DE LA INTERLOCUTÒRIA D’INADMISSIÓ A TRÀMIT DICTADA PEL 
JUTJAT CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 2 DE GIRONA EN EL MARC DEL RECURS 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 251/2010, INTERPOSAT PEL SR. J.M.T.T. CONTRA 
AQUEST AJUNTAMENT. EXP. 1154/10 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Interlocutòria d’inadmissió a tràmit del recurs contenciós núm. 
130/2012, de 10 de setembre, del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 2 de Girona, en la qual 
es declara la inadmissibilitat a tràmit del recurs contenciós administratiu núm. 251/10, 
interposat pel Sr. J.M.T.T. contra una resolució dictada pel Xaloc en execució de la sanció de 
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multa de trànsit imposada per l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, l’import de la qual ascendia 
a 85,71 euros. 
 
La interlocutòria declara la inadmissibilitat del recurs esmentat per dirigir-se contra una resolució 
no susceptible d’impugnació per via contenciosa administrativa. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
11. ASSUMPTES URGENTS 
 
Abans de passar a la part de control, el Sr. Alcalde exposa que s’ha de sotmetre a la 
consideració del Ple, per raons d’urgència, un assumpte no inclòs a l’ordre del dia que 
acompanyava la convocatòria. 
 
Es tracta de la moció presentada pel grup polític municipal COET (RE núm. 7582, de data 8 de 
novembre de 2012) per retirar de l’ordre del dia la proposta d’adjudicació del contracte dels 
serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí, 
la qual ha estat distribuïda, conjuntament amb l’informe annex, a tots els regidors/es del plenari. 
 
Un cop justificada la urgència de la moció, la qual és apreciada per majoria absoluta (vot 
favorable dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP, dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 2 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET), es 
procedeix al seu debat. 
 
11.1 MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL COET PER RETIRAR DE 
L’ORDRE DEL DIA LA PROPOSTA D’ADJUDICACIÓ DEL CONTRACTE DELS SERVEIS 
D’ESCOMBRARIES, DE NETEJA VIÀRIA I DE PLATGES, I DE CLAVEGUERAM DE TORROELLA 
DE MONTGRÍ. EXP. 490/12 (SECRETARIA) 
 
A continuació, el Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, portaveu del grup municipal 
COET, qui exposa que presenten la moció bàsicament perquè es tregui aquest punt de l’ordre 
del dia i perquè es pugui tornar a fer un altre estudi i una altra valoració respecte la resolució 
que va sortir. Afirma que això és bàsicament en el que consistiria la moció, donada la 
importància social i econòmica que, per a aquest Ajuntament, suposa la correcta adjudicació 
dels serveis objecte de la licitació, amb l’ànim de garantir la màxima transparència en el procés 
de puntuació de les ofertes. Exposa que el que volen és que s’encomani a una empresa o 
organisme extern la revisió d’aquesta valoració. 
 
Donat que el Sr. Sarquella acaba la seva exposició, el Sr. alcalde li demana si no vol explicar res 
de l’informe que adjuntava a la moció. El Sr. Sarquella diu que el pot exposar ara o quan es faci 
el punt. Afirma que la seva intenció és que aquest punt es tregui de l’ordre del dia. El Sr. alcalde 
li recorda que estem en el punt de la moció que ha entrat. Així, el Sr. Sarquella diu que 
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continua i comenta que han agafat un tècnic extern, de l’empresa SICI, per tornar a valorar com 
s’havia fet la puntuació de la plica. Afirma que han trobat una sèrie de punts, de criteris que 
creuen que no són molt objectius, sinó subjectius, per part de la tècnica corresponent, amb la 
qual cosa no vol dir que no siguin correctes, sinó subjectius per part del tècnic. Fa avinent que 
també vol donar importància al fet que no creuen que un tema com aquest el porti un sol 
regidor sinó, com havien proposat en un altre Ple, que es creés una comissió de seguiment, ja 
que és un tema que suposa uns 25 milions d’euros i una hipoteca per a 11 anys amb 2 més de 
prorrogables. Recorda que sempre han dit que hauria de ser un contracte de, com a màxim, 8 
anys i que han portat un tècnic extern que ha corroborat la puntuació feta. Fa avinent que, 
bàsicament, el que comenten és que no creuen que l’avaluació sigui correcte, que es contracti 
una empresa externa, fent una valoració com cal, no deixant-la a mercè del regidor i la tècnica 
corresponent, doncs, afirma, no dubten de la vàlua de la tècnica, però sí que creuen que un 
tema tan important per al municipi no es pot prendre tan a la lleugera. Recorda que ja van dir 
que una sola persona no era correcte. 
 
Exposa que, com a punts que podrien comentar dins aquesta valoració que han fet, hi troben 
diferents criteris. Dins el criteri primer hi troben l’organització jeràrquica i gerent, encarregat, 
capatàs... Afirma que hi veuen una situació que no és correcta. Demana al Sr. alcalde si vol que 
llegeixi tots els punts, qui li respon que faci el que consideri correcte i que defensi la seva moció 
com consideri millor.  
 
Així, afirma que exposarà cada punt i després, si escau, l’exposaria més en concret. Respecte el 
criteri primer.A, organització jeràrquica, exposa que veuen que hi ha una diferència entre una 
empresa i l’altra i la mateixa puntuació, amb la qual cosa està a favor del que és inferior, en 
aquest cas. Quant al criteri primer.C, altres certificacions mediambientals i de qualitat, valorat 
fins a 0,5 punts, programes d’educació ambiental, fins a 0,5 punts, fa avinent que veuen que 
ambdues empreses presenten els certificats corresponents i la que està actualment presenta 
també l’EMAS i veuen que l’altra empresa, que és Fomento, es compromet a treure’s el 
certificat EMAS. Recorda que cal conèixer que el certificat EMAS està lligat a un centre de 
producció concret, de manera que només es pot expedir després d’adjudicar el concurs. 
Respecte al criteri segon.A, millora de la segregació del material, constata que es fan diferents 
propostes i hi ha una puntuació també diferent. Pel que fa al criteri tercer.A.4, el plantejament 
dels serveis d’acció immediata i de guàrdia, és del parer que torna a passar el mateix, 
s’analitzen les dues ofertes i veuen que a l’assignació de recursos i resum de la proposta a 
l’annex II, veuen com l’empresa preveu un servei de brigada d’acció immediata, format per un 
operari en les 3 temporades en torn de matí mitja jornada, mentre que l’altra empresa no té 
assignació de feines programades.  
 
Seguidament, quant al criteri tercer.B.2, millora en l’eficàcia en la neteja manual de la platja i 
buidat de papereres, fins a 1 punt, i per a cada element nou incorporat en el recorregut de 
neteja, 0,25 punts, afirma que s’ha valorat una empresa amb 0,5, considerant que s’ha 
incorporat, tot i que no s’ha posat en el concepte de neteja manual, la neteja de passeres, la 
desinfecció de les dutxes i la revisió del material existent, però, per contra, es valora amb 1 punt 
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l’oferta de l’empresa que ha sortit adjudicatària, tenint en compte les passeres, les dutxes, els 
accessos i la col·locació del material a la platja. Això sí, exposa, que s’ha comprovat com 
l’oferta de la primera empresa, en el llibre 1, preveu un total de 7 elements nous incorporats a 
la neteja manual, mentre que a l’informe tècnic s’esmenten els 3. Respecte al criteri quart.A, 
millora en la gestió i utilització dels recursos humans i materials, fins a 2 punts, fa avinent que 
la puntuació ha estat d’1,5 punts respecte l’oferta de Fomento, en base a que algun camió 
presentava polivalència, mentre que l’oferta d’Urbaser s’ha puntuat amb 1,75 punts per 
disposar d’un camió més polivalent i una ruta de neteja de contenidors per dins i per fora. 
Constata que, revisada l’oferta de la primera empresa, concretament el llibre 6, es pot veure 
com tots els recol·lectors que aquesta empresa proposa adscriure al contracte disposen 
d’alçadora de cubells polivalent, per la qual cosa s’hauria de contemplar aquest fet a l’informe 
tècnic i tenir-ho en compte a l’hora d’assignar els punts.  
 
Tot seguit, i pel que fa al criteri quart.B, millora en les freqüències setmanals de recollida de les 
fraccions de carrer, recorda que aquest criteri s’ha puntuat amb 4 punts per a una empresa i la 
justificació d’aquesta puntuació per part d’Urbaser és l’augment de la recollida de FORM en 3 
dies per setmana en temporada mitja i 7 dies per setmana en temporada alta. Afirma que, 
analitzada l’oferta d’Urbaser, aquests increments no es corresponen amb les millores reflectides 
per la pròpia empresa, donat que en el seu document resum indica que l’empresa argumenta 
0,775 d’increment en temporada baixa, 1,75 d’increment en temporada mitja i 5,75 
d’increment en temporada alta, tot això en base a unes demandes del plec de 2 dies per 
setmana en paper i cartró, 2 dies per envasos i 1 dia més per vidre, equivalents a 4,25 dies 
setmanals del servei. Fa avinent que l’annex 4 del plec de condicions explica que les 
freqüències mínimes de recollida selectiva de carrer són 3 dies per setmana en paper i cartró i 
envasos en temporada baixa i mitja i un dia a la setmana pel vidre, que s’incrementen a 4 dies 
setmana i 2 dies setmana en temporada alta. Per tant, exposa, recomanarien comprovar que 
els increments setmanals de recollida selectiva de carrer tinguts en compte en l’informe tècnic 
es corresponen realment a l’oferta presentada per Urbaser i fan referència a les demandes del 
plec de condicions. Pel que fa al criteri quart.C, millora de les freqüències setmanals en la 
recollida de comercials, exposa que és bàsicament el mateix, el quart.B, millora en la recollida 
del nucli, és el mateix, millora en la recollida de les urbanitzacions, és el mateix... Afirma que 
simplement demanen que es tornin a revisar els criteris que s’han fet. Quant a la polivalència 
del vehicle de recollida de diferents contenidors de recollida selectiva, fa avinent que s’atorguen 
2 punts a una empresa i 1,75 punts a l’altra, i, revisada l’oferta de la segona empresa, 
considera que es detecta, concretament al llibre 6, que aquesta empresa preveu adscriure al 
contracte una caixa oberta amb alçador de cubells i contenidors polivalent posterior que es 
carregarà en un xassís amb grua, amb la qual cosa presenta una configuració del vehicle que 
permet la recollida en una sola unitat, no com es diu a l’informe.  
 
A continuació passa a una segona part, afirma, relativa a incongruències a l’informe tècnic, on 
tindrien la cobertura de 24 hores, el plantejament de serveis d’acció immediata i de guàrdia, la 
millora en les freqüències setmanals de recollida comercial, l’increment de la recollida de 
desbordats i/o voluminosos, la utilització d’aigua no potable regenerada per al servei de neteja, 
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on plantegen el dubte de com Urbaser fa les càrregues durant la jornada de treball. També 
recorda que tindrien un altre apartat sobre la poca precisió i anàlisi de les ofertes presentades, 
on, segons afirma, una empresa és bastant exhaustiva i l’altra ho deixa tot així, d’una manera 
ambigua. Fa avinent que troben uns punts com són les freqüències de neteja setmanal en els 
trams que no són diaris, també en la proposta de neteja de caps de setmana i festius, millora 
en les freqüències setmanals de neteja dels espais naturals, millora en les freqüències 
setmanals de recollida de fraccions de carrer... Per acabar, exposa, tenen els comentaris dels 
estudis econòmics de l’oferta. Pren com a referència la comparativa que consta a la moció i 
afirma que és el punt que els fa més gràcia, demanant com es pot agafar una empresa que 
paga més malament els treballadors. Segons el gràfic, exposa, una empresa paga més bé i 
l’altra està per sota del preu. Aprofita per emplaçar la regidora Sra. Dolors Bassa perquè hi 
pugui dir la seva, donat que coneix aquest tema profundament. Respecte a l’oferta econòmica 
global, constata que la diferència econòmica és mínima. 
 
Conclosa la seva intervenció, el Sr. alcalde li dóna les gràcies i li fa avinent que, vista la 
importància d’aquest contracte, que és el més important de l’Ajuntament, va delegar aquesta 
competència de l’Alcaldia al Ple. Alhora, recorda, es va determinar que representants de tots els 
grups de l’oposició també formessin part de la mesa de contractació, on el Sr. Sarquella estava 
convocat a les sessions que es duien a terme i, per no dir a totes, a la majoria no hi va ser 
present.  
 
El Sr. alcalde demana al Sr. Sarquella que respecti el procediment i li recorda que aquestes 
al·legacions les havia d’haver presentat a la sessió de la mesa de després de l’obertura dels 
sobres B i, si més no, hauria d’haver demanat un temps prudencial per presentar-les. Li recorda 
que, a la sessió d’obertura dels sobres B, si no ho recorda malament, no hi era. El Sr. alcalde fa 
avinent que, per tant, si hi ha alguna cosa que no és correcta, l’empresa o empreses 
corresponents ja podran presentar recurs. També li sobta que, en aquest informe que aporta el 
Sr. Sarquella, el tècnic que el va acompanyar a consultar les pliques només està comparant 
Urbaser i Fomento. Li demana al Sr. Sarquella si sap que hi havia també una tercera empresa 
que es va presentar a la licitació i exposa que només ho diu a nivell d’informació, donat que 
sobta només la comparació d’aquestes dues empreses. 
 
El Sr. Sarquella diu que només comparen dues empreses perquè només hi ha una diferència de 
4,38 punts sobre 100 i la tercera empresa està molt per sota. El Sr. alcalde li demana si 
considera que aquesta altra estava ben puntuada, a la qual cosa el Sr. Sarquella li respon que 
l’han mirat per sobre i, en punts claus, hi havia molta diferència. El Sr. alcalde diu que li ho 
demana perquè no està especificat a l’informe. El Sr. Sarquella afirma que s’han centrat en les 
dues empreses fortes. 
 
Seguidament, el Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll qui afirma que, des del seu grup, 
sempre han demanat transparència en tot. Exposa que la moció presentada pel Sr. Sarquella 
conté moltes dades i no poden donar una opinió correcta perquè no l’han llegida. Avança que 
s’abstindran a l’aprovació de la moció.  
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A continuació el Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui exposa que ja saben que ells s’han 
mostrat contraris a tot aquest procés des d’un principi per la precipitació i per com s’ha portat i, 
bàsicament, perquè estan parlant del major contracte d’aquests propers 13 anys (fins al 2016), 
un contracte de 13 anys i 32,5 milions d’euros. Afirma que, per aportar una mica de seny a la 
discussió, i acceptant que les al·legacions s’haurien d’haver dut en el marc de tot el 
procediment, li sembla que no estaria de més alentir el procés i fer una valoració externa per un 
organisme oficial. Fa avinent que l’informe extern d’una empresa privada li pot merèixer el 
mateix respecte que el que va fer la tècnica, però li sembla que, si s’obtingués un informe 
imparcial d’un organisme oficial competent, ens quedaríem tots una mica més tranquils per 
evitar futures impugnacions i que empantanegarien el procés d’una manera irreversible i amb un 
mal servei per als ciutadans. Demana una mica de seny. 
 
El Sr. Dalmau fa avinent al Sr. Sarquella que ha llegit una cosa de la que no sap el que parla. 
Considera que hauria de quedar molt clar per a tota la gent que està present com a públic, que 
el Sr. Sarquella està demanant la revisió de la puntuació a favor de Fomento, que es modifiqui 
la puntuació perquè guanyi Fomento. Li demana per què no ha revisat la puntuació de Valoriza, 
perquè potser s’haurien equivocat al puntuar-la i potser l’haurien d’haver puntuat molt més. 
Afirma que la intervenció del Sr. Sarquella va molt dirigida. Considera que també hauria 
d’informar a la gent que, en cas que continués en aquest tema, de defensar que Fomento tingui 
més puntuació, la plica de Fomento és 132.000 euros més cara que la d’Urbaser, de la qual 
cosa hauria d’informar els veïns perquè, enguany, s’ha abaixat el rebut de les escombraries per 
a l’any vinent (2% a la domèstica, 5% als bars i 12% als càmpings), amb la qual cosa se’ls 
hauria de tornar a apujar el rebut.  
 
Continua afirmant que el Sr. Sarquella ha exposat que, com a regidor, dubta de l’informe tècnic  
d’una persona que treballa en aquest Ajuntament. Considera que és un tema molt fort que el 
Sr. Sarquella dubti del personal de l’Ajuntament i de la seva professionalitat, i li diu que creu 
que, per aquí, va malament. Li recorda que, si s’hagués llegit la plica, veuria que està demanant 
que l’informe tècnic puntuï més a Fomento, quan és l’empresa que ofereix menys servei i és la 
més cara. Considera que li hauria de quedar clar a tot el públic el tema que està demanant el 
Sr. Sarquella. 
 
Al Sr. Rufí li indica que no hi ha hagut precipitacions ni mala manera de portar aquest tema, 
donat que a la tardor passada van començar-lo a preparar, es van visitar molts de pobles, s’han 
avaluat molts models de gestió, de maquinària, de contenidors... Recorda que, després 
d’aquesta primera fase, es va redactar un document de treball, on es va convidar tots els grups 
municipals a participar-hi. Fa avinent que és una competència de l’alcalde que es va delegar al 
Ple per la importància del tema. Recorda al Sr. Sarquella que també podia participar en la 
redacció d’aquest primer document. Comenta que s’ha fet un procés participatiu entre tots els 
grups municipals i agraeix la participació de tots els regidors, llevat la del Sr. Sarquella, que no 
hi va participar, només va ser a la primera reunió.  
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Comenta al Sr. Sarquella que és molt sospitosa la gran quantitat de detalls que ara està 
aportant a aquest Ple relativa a la informació d’una plica que no s’ha llegit. Recalca que tot això 
és molt obscur. Comenta que en aquest procés hi han anat participant membres dels diversos 
grups municipals i a l’apartat més important, que era l’obertura del sobre B, el Sr. Sarquella no 
hi va ser present. Li recorda que, si hi hagués estat, hagués pogut participar i fer les 
observacions pertinents en aquell moment. Li recorda que tampoc va venir a l’obertura del sobre 
C, relativa a l’oferta econòmica. Afirma que el Sr. Sarquella demana que es pari una cosa que 
encara no ha començat i, per tant, no es pot parar.  
 
Fa avinent al Sr. Sarquella que està fent la feina per a una empresa concreta i li recorda que, si 
una empresa no està d’acord amb la puntuació obtinguda, és l’empresa la que ha de fer la 
impugnació pertinent. Fa avinent que és una plica que l’Ajuntament ha donat a una empresa, 
no al Sr. Sarquella. Li fa avinent que sempre s’omple la boca de transparència davant el plenari 
i parla d’obscurantisme i considera que està entrant en un terreny perillós perquè no ha 
participat en cap de les fases del procés de licitació i ara ve a discutir tota una sèrie de criteris 
d’adjudicació que, en cap cas, va manifestar quan es van aprovar les bases que regirien el 
concurs. Precisament, recorda, és perquè la plica és la més important per a l’Ajuntament, és la 
factura més gran, que es va convidar tots els grups de l’Ajuntament a participar-hi i hi van fer 
aportacions, no en el cas del Sr. Sarquella.  
 
Destaca que el punt que l’estranya més és que el Sr. Sarquella només hagi fet valorar la 
puntuació de Fomento contra Urbaser i no hagi volgut fer valorar la de la tercera empresa. 
Afirma que també el sobta l’informe presentat, on s’hi pot entrar a discutir mil coses, però, en el 
cas de la certificació EMAS, fa avinent que Fomento fa 10 anys que és adjudicatària dels serveis 
actualment i sabia que hi hauria un nou concurs i hauria pogut tenir aquesta certificació de 
qualitat, a més a més d’haver dut a terme millores que ara el Sr. Sarquella ve a discutir i que 
Fomento no ha presentat. Afirma que no entrarà en el detall de tots els temes perquè es 
considera que la valoració de la tècnica és la correcta.  
 
Creu que el Sr. Sarquella s’ha gastat molt de diners amb una persona que ha vingut i s’ha 
passat 4 hores a l’Ajuntament llegint papers i més papers, un enginyer industrial que signa 
l’informe, i que no dubta que no sigui una persona de vàlua adient per a tot aquest tema, però 
qui ho porta a l’Ajuntament és una persona de ciències ambientals especialitzada en residus, 
tema que ja portava en altres ajuntaments abans de venir a l’Ajuntament. Exposa que no sabria 
dir-li les hores que hi ha dedicat, però les 4 hores que el Sr. Sarquella ha fet dedicar a aquella 
persona per llegir-se aquesta plica no es poden comparar amb la quantitat ingent d’hores que 
ha dedicat la tècnica per tal de fer tots els diferents passos i fa avinent que ells només poden 
fer que refermar-se en la feina feta per la tècnica amb els criteris d’adjudicació. Finalment, 
quant al tema dels treballadors, constata que l’Ajuntament no hi ha d’entrar perquè és una 
competència de l’empresa. Afirma que l’actual empresa té un conveni col·lectiu en vigor que 
s’acaba a finals d’any i Fomento, o la nova empresa, ja negociaran amb els treballadors el 
conveni adient, on no hi pot entrar l’Ajuntament. Recorda que l’Ajuntament només demanava 
els serveis, no deia si un servei s’havia de fer amb 2 ò 22 persones. Fa avinent que la plantilla 
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de personal actual ha de ser subrogada per la nova empresa, però el model de gestió del servei 
és l’empresa qui l’ha de fer. Constata que, si el Sr. Sarquella s’hagués llegit bé la plica, veuria 
que té un error en l’apartat que ha llegit perquè, la part dels costos d’antiguitat del personal 
consten en un altre lloc a l’oferta d’Urbaser. Conclou que no vol entrar en detall de tots els 
punts perquè hi estarien fins demà.  
 
El Sr. Sarquella exposa, primer de tot, que el Sr. Dalmau no sap per què no assisteix, o no pot 
assistir a les reunions, i sap que, sempre que pot, ve i assisteix sempre que li és possible. Quant 
a l’informe de la tècnica, recorda que ha dit que no dubten de la seva vàlua i li demana que no 
sigui mentider com altres vegades. No dubtant de la vàlua de la tècnica, afirma, consideren que 
un tema tan important per al municipi no es pot prendre tan a la lleugera i dependre d’un 
polític, sinó que ha de dependre de més polítics i de més tècnics. També fa avinent que ells 
veuen unes incongruències en la puntuació i que no volen que guanyi una empresa o una altra, 
simplement volen que es facin les coses ben fetes, que es facin valoracions com cal, sigui la 
tècnica o sigui una empresa externa, perquè s’estan jugant el seu futur, amb més de 25 milions 
d’euros, 11 anys, 2 prorrogables. Recorda que, simplement, volen que es facin les coses ben 
fetes, no que depenguin del Sr. Dalmau, sinó d’altra gent i que tothom hi pugui aportar. Quant a 
l’opció que se’ls dóna a participar al procés, ja la reconeix, però considera que no se’ls escolta i 
fan la seva, amb obscuritat. 
 
El Sr. Rufí comenta que, més enllà de la picabaralla, voldria demanar al secretari si es podria 
demanar, des de l’Ajuntament, un arbitratge oficial independent en aquest tema, a la qual cosa 
el secretari li respon que sí, que és possible, simplement votant-ho amb un tema de majoria i es 
podria tirar endavant. En aquest sentit, el Sr. Coll exposa que podria ser una bona opció per 
treure el dubte i així aniríem millor. 
 
Finalitzat el debat, la moció se sotmet a votació i no s’aprova (vot favorable dels 4 regidors/es 
del Grup d’Esquerra-AM i del regidor del Grup del COET; vots en contra dels 9 regidors/es dels 
Grups de CiU, L’EST i PP; i abstenció dels 2 regidors/a del Grup d’UPM-PM). 
 
 
4. APROVAR DEFINITIVAMENT L’ADJUDICACIÓ, PER PROCEDIMENT OBERT (DIVERSOS 
CRITERIS D’ADJUDICACIÓ), DEL CONTRACTE DELS SERVEIS D’ESCOMBRARIES, DE 
NETEJA VIÀRIA I DE PLATGES, I DE CLAVEGUERAM DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
490/12 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 31 d’octubre de 2012, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
“Vist que aquest Ajuntament, i d’acord amb la proposta de l’Àrea de Serveis Municipals, de data 
22 de juny de 2012, té la necessitat de contractar, per procediment obert (diversos criteris 
d’adjudicació), els serveis d’escombraries (recollida i transport de residus a l’abocador (fracció 
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resta i selectiva (orgànica, paper, vidre, envasos, voluminosos, restes vegetals i piles)) i gestió 
de la deixalleria municipal), de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de 
Montgrí (exp. núm. 490/12), donat que el contracte vigent finalitza el dia 30 de gener de 2013.  
 
Vist que, donades les característiques del servei a contractar, és convenient de licitar-lo per la 
modalitat del procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), donat que el valor estimat 
d’aquest contracte de serveis supera abastament els 200.000,00 euros. 
 
Vist que aquest contracte té la consideració de contracte subjecte a regulació harmonitzada, pel 
fet que es tracta d’un contracte de serveis (comprès a la categoria 16 de l’Annex II del TRLCSP) 
i el seu valor estimat és superior als 200.000,00 euros, tal com estableix l’article 16 del 
TRLCSP. 
 
Vist l’informe emès per Intervenció, en data 26 de juny de 2012, on es constatava que l’òrgan 
competent per aprovar i adjudicar el present contracte era el Ple, donat que l’import del 
contracte ascendia a 25.541.733,75 euros i 2.043.338,70 euros d’IVA (8%) i, per tant,  
superava el 10 % dels recursos ordinaris del Pressupost d’aquest Ajuntament (1.530.927,05 
euros), i la quantia de 6.000.000,00 d’euros. Malgrat això, aquesta atribució del Plenari va ser 
delegada a l’Alcaldia en la sessió de 23 de juny de 2011. 
 
Vist l’informe emès per Secretaria, en data 26 de juny de 2012, en relació a la legislació 
aplicable i el procediment a seguir. 
 
Vist que, per Decret d’Alcaldia núm. 1541/2012, de data 27 de juny de 2012, es va aprovar 
incoar expedient per a la contractació referenciada, motivant la necessitat i idoneïtat de la 
contractació proposada, tot ordenant la redacció dels corresponents Plecs i proposant al Ple 
l’avocació de les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’aprovació de 
l’expedient, per a l’aprovació inicial dels Plecs i per convocar el procés d’adjudicació. 

 
Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 5 de juliol de 2012, va dur a terme la corresponent 
avocació competencial; va aprovar l’expedient i els Plecs de clàusules administratives particulars 
i de prescripcions tècniques particulars, per a l’adjudicació de la contractació per procediment 
obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i 
de clavegueram de Torroella de Montgrí; i va procedir a autoritzar la despesa plurianual que 
suposa la seva adjudicació. 
 
Vist que el Plec de clàusules administratives particulars i el Plec de prescripcions tècniques que 
ha de regir la contractació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), dels serveis 
d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de Montgrí van ser 
exposats al públic pel termini de 20 dies hàbils, publicant-se els corresponents anuncis en el 
BOP núm. 132, de 9 de juliol de 2012, en el DOGC núm. 6166, de 9 de juliol de 2012, a la 
pàgina web municipal i en el Tauler d’edictes en els mateixos terminis. 
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Vist que, durant el termini d’informació pública dels Plecs, es van presentar les següents 
al·legacions a la seva aprovació inicial: Urbaser SA (RE núm. 5279, de 23 de juliol de 2012) i 
de Fomento de Construcciones y Contratas SA (RE núm. 5376, de 26 de juliol de 2012). 
 
Vist que, per Decret de l’Alcaldia núm. 1833/2012, de 26 de juliol, es va proposar al Ple 
l’avocació de les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’aprovació definitiva 
del Plec de clàusules administratives particulars i del Plec de prescripcions tècniques i per a la 
convocatòria de la licitació dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 
Vist que el Ple, en la sessió ordinària de 2 d’agost de 2012, va dur a terme la corresponent 
avocació competencial; va aprovar els informes conjunts, de 23 i 26 de juliol de 2012, de 
Secretaria i de la Tècnica de gestió mediambiental, mitjançant els quals es resolien les 
al·legacions presentades; va aprovar definitivament els corresponents Plecs; i va aprovar la 
corresponent convocatòria de licitació, per procediment obert (diversos criteris d’adjudicació), 
dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges, i de clavegueram de Torroella de 
Montgrí, fent avinent que, durant el termini de 40 dies naturals, a comptar des de la data de 
l’enviament de l’anunci del contracte a la Comissió Europea, es podien presentar proposicions 
per part dels licitadors, i constatant que l’anunci també es publicaria al BOE, al BOP, al Tauler 
d’edictes i al Perfil del contractant de l’Ajuntament. 
 
Vist que la convocatòria de licitació va ser publicada al DOUE núm. 252.906, de 8 d’agost de 
2012; al BOE núm. 201, de 22 d’agost de 2012; i al BOP de Girona núm. 157, de 14 d’agost 
de 2012, a més a més al Tauler d’edictes i al Perfil del contractant de l’Ajuntament en els 
mateixos terminis. 
 
Vist que, durant el preceptiu termini de presentació d’ofertes, i d’acord amb els assentaments 
duts a terme en el foli 18 del Llibre de Registre de Pliques de l’Ajuntament,  es van presentar 
les següents empreses: 
 

— Valoriza Servicios Medioambientales SA 
— Fomento de Construccions y Contratas SA 
— Urbaser SA 

 
Vist que, en data 13 de setembre de 2012, es va reunir la Mesa de contractació per portar a 
terme l’obertura dels sobres “A” (documentació administrativa), d’acord amb el que 
assenyalava la clàusula 19a del Plec de clàusules administratives particulars.  
 
Vist que, un cop oberts els sobres “A”, es va comprovar que la documentació era correcta, per 
la qual cosa es van admetre tots els licitadors presentats.  
 
Vist que, en data 20 de setembre de 2012, es va reunir la Mesa de contractació, en un acte 
públic, per portar a terme l’obertura dels sobres “B” (documentació que depèn d’un judici de 
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valor), d’acord amb el que assenyalava la clàusula 19a del Plec de clàusules administratives 
particulars.  
 
Vist que, un cop oberts els sobres “B”, es va aixecar la sessió i es va entregar tota la 
documentació a la tècnica municipal de gestió mediambiental per a què dugués a terme una 
proposta de puntuació respecte les ofertes presentades. 
 
Vist que, en data 11 d’octubre de 2012, es va reunir novament la Mesa de contractació per 
portar a terme la puntuació sobre la documentació presentada en els sobres “B”, on va 
assumir com a pròpia la valoració efectuada per la tècnica municipal i va atorgar la següent 
puntuació: 
 

Valoriza Servicios 
Medioambientales 

SA  

Fomento de 
Construcciones 
y Contratas SA 

Urbaser 
SA 

10,75 32,90 35,10 

 
Vist que, seguidament, es va reunir la Mesa de contractació per portar a terme l’obertura dels 
sobres “C” (criteris de valoració automàtica), d’acord amb el que assenyalava la clàusula 19a 
del Plec de clàusules administratives particulars, presentant els següents resultats:  
 

Empresa 
Oferta 

econòmica 

Tanca 
perime-
tral de 
deixa-
lleria 

Recolli-
da de 
poda 

Planta 
transfe- 
rència 

Preu 
(€/Km) 

Jornades 
manteniment 
clavegueram 

Jornades  
urgència 

clavegueram 

Valoriza Servicios 
Medioambientales 

25.516.192,02 Sí Sí Sí 1,18 Cap Cap 

Fomento de 
Construcciones y 
Contratas SA  

25.129.448,25 Sí Sí Sí 1,19 10 10 

Urbaser SA 24.997.017,86 Sí Sí Sí 0,78 Cap Cap 

 
Vist que, analitzada la documentació del sobre “C” per part de la tècnica municipal de gestió 
mediambiental, la Mesa va assumir com a pròpia la valoració efectuada per la tècnica 
municipal i va atorgar la següent puntuació: 
 

Valoriza Servicios 
Medioambientales SA 

Fomento de 
Construcciones 
y Contratas SA 

Urbaser 
SA 

40,68 58,89 61,00 
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Vist que, conseqüentment, la Mesa de contractació va declarar com a oferta econòmicament 
més avantatjosa per a l’Ajuntament la presentada per l’empresa Urbaser SA, amb el resultat 
final següent:  
 

 

Valoriza Servicios 
Medioambientales 

SA 

Fomento de 
Construcciones y 

Contratas SA 
Urbaser SA 

SOBRE B  
  

Valor tècnic i organigrama d'assignació de 
recursos 

2,05 3,65 3,65 

Proposta de millora de la gestió de la deixalleria 
municipal 

0,20 0,50 1,00 

Propostes dins del programa de treball dels 
serveis 

2,50 5,00 6,00 

Propostes dins del programa de treball del servei 
de recollida 

1,00 10,00 11,75 

Propostes dins del programa de treball del servei 
de clavegueram 

0,00 1,00 0,50 

Propostes tècniques en inversions adscrites al 
contracte 

3,00 10,75 10,20 

Programa de manteniment dels mitjans materials 2,00 2,00 2,00 

SOBRE C  
  Oferta econòmica 30,03 47,73 50,00 

Millores (tanca deixalleria, servei poda i planta 
transferència) 

10,00 10,00 10,00 

Proposta programa de treball del servei de 
recollida 

0,66 0,65 1,00 

Propostes programa de treball del servei de 
clavegueram 

0,00 0,50 0,00 

 
 

  

 

51,44 91,78 96,10 

 
Vist que, valorades totes les ofertes, la Mesa de contractació va fer una proposta de 
classificació a l’Alcaldia (òrgan de contractació), per ordre decreixent, de les proposicions 
presentades (d'acord amb els criteris objectius fixats en el present Plec) i que no eren 
susceptibles de ser declarades desproporcionades o anormals conforme a l’article 152 del 
TRLCSP: 
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 1r) Urbaser SA 
 2n) Fomento de Construcciones y Contratas SA 

3r) Valoriza Servicios Medioambientales SA 
 
Vist que l’Alcaldia va requerir Urbaser SA, per haver presentat l’oferta econòmicament més 
avantatjosa, per a què constituís la garantia definitiva del 5% de l’import de l’adjudicació (IVA no 
inclòs) i efectués el pagament dels anuncis de licitació corresponents. 

 
Vist que, en data 29 d’octubre de 2012, Urbaser SA va constituir la garantia definitiva per un 
import d’1.249.851,00 euros i el resguard acreditatiu d’haver efectuat el pagament dels 
anuncis de licitació requerits per un import total de 826,40 euros. 
 
Atès que l’article 14.1 de la Llei estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú, estableix que en els supòsits 
de delegació de competències en òrgans no jeràrquicament dependents, el coneixement d’un 
assumpte podrà ser avocat únicament per l’òrgan delegant. 
 

Vist que, per Decret d’Alcaldia núm. 2514/2012, de 24 d’octubre de 2012, es va proposar al 
Ple l’avocació de les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’adjudicació del 
contracte de l’expedient de licitació dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges i 
de clavegueram de Torroella de Montgrí.  
 
Atès que l’article 110.2 del Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector públic (TRLCSP) determina que els 
expedients de contractació es podran tramitar, inclosa l’adjudicació i formalització del 
corresponent contracte, encara que la seva execució, ja es realitzi en una o en diverses 
anualitats, s’hagi d’iniciar l’exercici següent. A aquests efectes podran comprometre’s crèdits 
amb les limitacions que es determinen a les normes pressupostàries de les Administracions 
públiques. 
 
Ateses les següents determinacions normatives: 
 
 Directiva 2004/18/CEE, del Parlament Europeu i del Consell, de 31 de març, sobre 

coordinació dels procediments d’adjudicació dels contractes públics d’obres, 
subministraments i serveis.  

 Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
de contractes del sector públic (TRLCSP) (correcció errors al BOE de 3/2/2012), modificat 
per l’Ordre EHA/3479/2011, de 19 de desembre, per la qual es publiquen els límits dels 
diferents tipus de contractes a efectes de la contractació del sector públic a partir de l’1 de 
gener de 2012. 

 Reial decret legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques (TRLCAP): art. 25.1 paràgraf 1r (DT 4a del 
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TRLCSP, tot i les DD úniques de la LCSP i del TRLCSP). 
 Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 

30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic (RPLCSP). 
  Reial decret 300/2011, de 4 de març, pel qual es modifica el Reial Decret 817/2009, de 

8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de 
Contractes del Sector Públic i s’ha habilitat el titular del Ministeri d’Economia i Hisenda per 
modificar els seus annexos. 

 Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament General de la Llei 
de Contractes de les Administracions Públiques (RGLCAP) (en allò que no s’oposi al TRLCSP 
i al RPLCSP). 

 Informe 12/10, de 23 de juliol de 2010, de la Junta Consultiva de Contractació 
Administrativa de l’Estat, relatiu a la diferència entre el contracte de gestió de serveis 
públics, sota la modalitat de concessió de serveis, i els contractes de serveis. 

 Reial decret 475/2007, de 13 d’abril, pel qual s’aprova la Classificació Nacional d’Activitats 
Econòmiques 2009 (CNAE-2009). 

 Reglament (CE) núm. 213/2008 de la Comissió, de 28 de novembre de 2007. 
 Recomanació 1/2009, de 30 de juliol, d’adaptació de la Recomanació 2/2005, de 5 de 

maig, de la Junta Consultiva de Contractació Administrativa de Generalitat, sobre la inclusió 
de clàusules lingüístiques en els contractes administratius per tal de fomentar l'ús del 
català, a la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de contractes del sector públic. 

 Acord del Parlament de Catalunya d’1 de març de 2011, de creació del Tribunal de 
Recursos Contractuals del Parlament de Catalunya (DOGC de 28 de març de 2011). 

 Llei 7/2011, del 27 de juliol, de mesures fiscals i financeres, mitjançant la disposició 
addicional quarta de la qual es crea l'Òrgan Administratiu de Recursos Contractuals de 
Catalunya. 

 Ordre EHA/1490/2010, de 28 de maig,  per la qual es regula el funcionament del Registre 
Oficial de Licitadors i Empreses Classificades de l’Estat (BOE de 10 de juny de 2010). 

 Llei 5/2012, del 20 de març, de mesures fiscals, financeres i administratives i de creació 
de l'impost sobre les estades en establiments turístics. 

 Decret 107/2005, de 31 de maig, de creació del Registre Electrònic d’Empreses Licitadores 
de la Generalitat de Catalunya. 

 Resolució de 6 d’abril de 2009, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es fa 
públic l’Acord del Ple de 26 de març de 2009, que aprova la Instrucció General relativa a la 
remissió al Tribunal de Comptes dels extractes dels expedients de contractació i de les 
relacions de contractes i convenis celebrats per les Entitats del Sector Públic Estatal i 
Autonòmic (BOE d’11 abril de 2009). 

 Resolució de 10 de maig de 2012, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual 
es publica l'Acord del Ple de 26 d'abril de 2012, pel qual s'aprova la Instrucció sobre 
remissió dels extractes dels expedients de contractació i de les relacions anuals dels 
contractes, celebrats per les Entitats del Sector Públic Local, al Tribunal de Comptes (BOE 
de 12 de maig de 2012). 

 Resolució de 21 de juny de 2010, de la Sindicatura de Comptes, per la qual es dóna 
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publicitat als acords del Ple de la Sindicatura de Comptes de Catalunya del 19 de gener i 8 
de juny de 2010, que estableixen el contingut de l'extracte dels expedients de contractació 
(DOGC núm. 5657, de 25 de juny de 2010) D’acord art. 308 LCSP (Registre Contractes 
SP). 

 Article 42 del Codi de Comerç espanyol de 1885, en relació a les empreses vinculades. 
 Reial decret legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 

l’Estatut dels Treballadors (ET). 
 Llei estatal 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats. 
 Llei estatal 31/1995, de 8 de novembre, de prevenció de riscos laborals. 
 Decret legislatiu 1/2009, de 21 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei reguladora 

dels residus. 
 Llei estatal 7/1985, reguladora de les bases de règim local (LRBRL). 
 Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 

de règim local de Catalunya (TRLMRLC). Arts. 273-281 (en allò que no s’oposi al TRLCSP). 
 Llei estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques 

i del procediment administratiu comú (LRJPAC). 
 Llei estatal 11/2007, de 22 de juny, d'accés electrònic dels ciutadans als serveis públics 

(LAECSP). 
 Llei 26/2010, del 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions 

públiques de Catalunya (LRJPAPC), modificada per la Llei 10/2011, del 29 de desembre, 
de simplificació i millorament de la regulació normativa. 

 Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals (TRLHL). 

 Llei estatal 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita contra 
la morositat en les operacions comercials (modificada per la Llei estatal 15/2010). 

 Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal. 
 Reial decret 994/1999, d’11 de juny, pel qual s’aprova el Reglament de mesures de 

seguretat de fitxers automatitzats que continguin dades de caràcter personal 
 Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d'obres, activitats i serveis 

dels ens locals (ROAS). 
 El Reglament de serveis de les corporacions locals (Decret de 17 de juny de 1955), en tot 

allò que no s'oposi al Reial decret legislatiu 3/2011 ni, de manera supletòria, a la 
reglamentació catalana. 

 Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística i disposicions que la desenvolupen. 
 L’article 174 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text 

Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 Els articles 79 a 88 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, que desenvolupa el Capítol 

primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, en matèria de Pressupostos. 

 Les Bases d’execució del Pressupost municipal. 
 Altra normativa d’aplicació d’àmbit administratiu. 
 Si no hi hagués normativa administrativa, regiria el dret privat. 
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Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Avocar les atribucions de l’Alcaldia en matèria de contractació per a l’adjudicació del 
contracte de l’expedient de licitació dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de platges i de 
clavegueram de Torroella de Montgrí. 
 

2n. Declarar vàlida la licitació i adjudicar, d’acord amb la proposta de la Mesa de contractació i 
dels informes de la tècnica municipal de gestió mediambiental (on es detallen els 
característiques i avantatges de l’oferta adjudicatària, determinants de la seva selecció davant 
les altres ofertes valorades), el contracte dels serveis d’escombraries, de neteja viària i de 
platges i de clavegueram de Torroella de Montgrí (exp. núm. 490/12), contracte subjecte a 
regulació harmonitzada, mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més avantatjosa 
(diversos criteris d’adjudicació), licitació convocada per acord de Plenari de data 2 d’agost de 
2012 (publicada al DOUE núm. 252.906, de 8 d’agost de 2012; al BOE núm. 201, de 22 
d’agost de 2012; i al BOP de Girona núm. 157, de 14 d’agost de 2012, a més a més al Tauler 
d’edictes i al Perfil del contractant de l’Ajuntament), a l’empresa Urbaser SA, per ser l’oferta 
econòmicament més avantatjosa per a l’Ajuntament, societat amb el CIF núm. A-79524054, 
d’acord amb la proposta presentada pel seu apoderat, el Sr. J.R.M., amb DNI núm. xxxxxx, pel 
termini d’11 anys (amb possibilitat de pròrrogues d’un any i un altre any), per un import de 
27.496.719,65 euros, corresponent l’import base de licitació a 24.997.017,86 euros i 
2.499.701,79 euros a l’IVA (10%), conjuntament amb la resta d’aspectes que es detallen a la 
plica presentada per l’adjudicatari. 
 

El contracte es regirà, al marge de la normativa de referència, pel Plec de clàusules 
administratives particulars, pel Plec de prescripcions tècniques particulars dels referits serveis i 
per la plica presentada per Urbaser SA, quins documents formaran part de la documentació 
contractual. 
 

3r. Fer constar que la durada del contracte de serveis (període principal) serà d’11 anys, 
concretament del 31 de gener de 2013 a 31 de gener de 2024, existint la possibilitat d’una 
pròrroga del contracte per 1 any (d’1 de febrer de 2024 a 31 de gener de 2025) i 1 any més 
(d’1 de febrer de 2025 a 31 de gener de 2026), les quals hauran de ser autoritzades per 
l’Ajuntament. El contractista haurà de començar a gestionar els serveis el dia 31 de gener de 
2013 (la recollida selectiva a partir de l’1 de març de 2013), per la qual cosa, abans 
d’aquestes dates, haurà de dur a terme les actuacions necessàries per a què el procés de 
traspàs i l’adaptació dels serveis sigui del tot eficaç i els serveis no es vegin afectats. 
 

4t. Constatar que, donat el caràcter plurianual de la despesa (anualitats 2013 a 2024), la seva 
autorització o realització se subordina al crèdit que, per a cada exercici, autoritzin els respectius 
pressupostos municipals, havent-s’hi de consignar els següents imports (10% d’IVA inclòs i 
revisió de preus no inclosa): 
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Anualitat Import 

2013 2.257.861,11 

2014 2.499.701,79 

2015 2.499.701,79 

2016 2.499.701,79 

2017 2.499.701,79 

2018 2.499.701,79 

2019 2.499.701,79 

2020 2.499.701,79 

2021 2.499.701,79 

2022 2.499.701,79 

2023 2.499.701,79 

2024 241.840,67 

 

  27.496.719,65  

 
5è. Notificar l’adjudicació a les empreses licitadores que no han resultat adjudicatàries 
(Fomento de Construcciones y Contratas SA i Valoriza Servicios Medioambientales SA) i 
autoritzar la devolució de la garantia provisional que van prestar. 
 
6è. Notificar a l’adjudicatari per a què, el 18è dia hàbil posterior, a comptar de l’endemà de la 
data del Registre General de sortida que consti a la notificació d’aquesta resolució, comparegui 
a l’Ajuntament per formalitzar el contracte en document administratiu, llevat que s’hagués 
interposat un recurs especial en matèria de contractació que comportés la suspensió de la 
formalització del contracte. 
 
7è. Fer constar que l’anunci de formalització del contracte, d’acord amb l’article 154 del 
TRLCSP, es publicarà en el DOUE, el BOE, el BOP i el Perfil de contractant de l’Ajuntament en el 
termini de 48 dies naturals a comptar des de la data de la formalització del contracte. 
 
8è. Trametre a la Sindicatura de Comptes una còpia certificada del document en el que s’hagi 
formalitzat el contracte, d’acord amb el que estableix l’article 29 del TRLCSP, acompanyada 
d’un extracte de l’expedient, dins el termini de 3 mesos següents a la formalització del 
contracte. 
 
9è. Comunicar les dades bàsiques del contracte adjudicat al Registre Públic de Contractes de 
la Generalitat, d’acord amb l’article 333 del TRLCSP.  
 
10è. Notificar els citats acords als licitadors, amb el corresponent peu de recursos, i comunicar-
los a l’Àrea de Serveis Econòmics i a l’Àrea de Medi Ambient”. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui exposa que no defensa cap empresa, sinó la 
transparència i l’honestedat, i que no se’n fia del Sr. Dalmau. També comenta que no són 
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professionals d’aquest tema i només se’ls dóna una setmana per estudiar-ho. Respecte a la 
planta de transferència que ha provocat tan de rebombori, voldria saber si se’n farà una de 
pròpia o si es farà servir la de l’Escala, gestionada per la mateixa empresa que ha guanyat el 
concurs. Finalment indica que, en contractes tan importants com aquest, no ho aprovin sense 
una visió externa, que mirin altres opcions. 
 
El Sr. Coll comenta que voldria explicar el seu vot en aquest punt. Considera que l’empresa 
adjudicatària serà el proveïdor més important per a l’Ajuntament en els propers 11 anys (25 
milions d’euros). Recorda que, durant tot el procés, el seu grup ha estat donant suport al govern 
municipal i ha participat en totes les reunions. Ara demana que, abans de decidir i aprovar 
aquest punt, i vist els dubtes que els genera la moció presentada, seria bo que un organisme 
oficial fes una valoració dels criteris, a més a més dels que ha fet la tècnica municipal, sobretot 
per assegurar quina és la millor proposta per no tenir sorpreses en un futur. 
 
El Sr. Rufí exposa que sí que ells han participat en el procés i han fet propostes que no han 
estat ateses, però reconeix que forma part del joc polític i democràtic de la majoria. Considera 
que el servei que s’adjudicarà no se’l poden permetre per als propers anys i que no s’ha fet cap 
evolució respecte el sistema que es té actualment, s’han introduït serveis que no eren 
necessaris, com el de recollida de poda... Per tot això afirma que no poden donar suport a la 
proposta. Comenta que queden temes a l’aire, com la planta de transferència, que han portat 
de manera horrorosa, que ha creat incertesa al municipi i a una empresa important que dóna 
feina a més de 200 persones, i que no saben dir si la faran o no, perquè no és tan fàcil 
comprar un solar adjacent a la deixalleria, no és tan fàcil fer una modificació del Pla general... 
Confirma que el seu vot serà contrari i, bàsicament, perquè és un contracte milionari, per molts 
anys, que no ens el podem permetre, i que hipotecarà les finances d’aquest Ajuntament en els 
propers 13 anys. 
 
El Sr. alcalde comenta al Sr. Sarquella que, com ha dit el Sr. Dalmau, no s’ha llegit la plica. 
Quan parla de si es farà la planta de transferència o no, li diu que sí que es farà i, que si ho 
llegeix, sabrà perfectament que es farà. Respecte a la proposta de posposar-ho del Sr. Coll, li 
indica que ara les empreses no adjudicatàries poden presentar un recurs, en el qual hi 
intervindria la Generalitat, la qual ja és un organisme oficial. Al Sr. Rufí li reconeix que sí que ha 
participat en el procés i li agraeix aquesta participació. També li recorda, i si escau, el rectifiqui, 
que el seu grup no ha aportat cap mena de proposta en aquesta plica, a diferència del grup 
d’UPM.  
 
El Sr. Dalmau comenta al Sr. Rufí que no hi ha hagut cap precipitació en aquest procés perquè 
s’hi està treballant des de la tardor passada i considera que han de canviar els arguments per 
votar que no. Tant en l’aprovació inicial com en la definitiva dels plecs li recorda que va dir que 
era una plica feta a mida d’una empresa i no val que vagi repetint aquesta cantarella, tot i que 
avui no l’ha repetida. Considera que el Sr. Rufí té respostes de Groucho Marx: té els seus 
arguments i, si no agraden, en dóna uns altres. Comenta que és una plica pensada, feta amb 
sentit comú i molt prudent, pensada en no hipotecar les finances municipals ni el que paguen 
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els nostres veïns i els nostres industrials, una plica assenyada que no obligui a tirar coces 
endavant, amb factures impagades quan toca pagar-les i que hipotequen pressupostos futurs, 
com va fer el Sr. Rufí. Afirma que és una plica que demostra cap on volen anar com a municipi, 
més sostenible, donant una bona imatge i un bon servei, tant en l’àmbit urbà com en l’entorn, 
per a què veïns i visitants tinguin un bon servei al preu més ajustat possible. 
 
El Sr. Rufí fa avinent que sí que han fet aportacions, intentant que aquest contracte no assumís 
tots els serveis, que es fraccionés la neteja viària de la neteja de platges i de la recollida, que 
algun servei el realitzés la brigada municipal, que la neteja dels carrers es fes amb aigua 
regenerada... Afirma que el problema és que la plica només l’ha pensat el Sr. Dalmau per a un 
sector del municipi, fet que considera greu. Considera que, amb la reducció de la taxa 
d’escombraries en les ordenances fiscals per a l’any vinent, només estan afavorint els 
càmpings, fet que demostra que el Sr. Dalmau té la tendència a mirar només per un sector, 
quan el municipi és molt gran i s’ha de mirar que tothom en surti beneficiat. Li comenta que sap 
de sobres que el que s’està fent és una imprudència temerària. Li fa avinent que sempre li 
recorda les factures al calaix, però que sempre han reconegut els deutes quan han governat, en 
quin moment el Sr. Dalmau també governava, perquè, segons recorda, sempre governa, bé amb 
UPM, bé amb CiU, bé amb Esquerra. Li recorda que el seu problema és que té una visió parcial i 
només mira per a casa, fet que no es pot tolerar en política, i menys a nivell municipal.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per majoria absoluta (vot favorable 
dels 9 regidors/es dels Grups de CiU, L’EST i PP; i vot en contra dels 4 regidors/es del Grup 
d’Esquerra-AM, dels 2 regidors/a del Grup d’UPM-PM i del regidor del Grup del COET). 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
12. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 2250 AL NÚM. 2418, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 17 
DE SETEMBRE DE 2012 I EL 15 D’OCTUBRE DE 2012 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
núm. 2250 al núm. 2418, corresponents al període comprès entre el 17 de setembre de 2012 
i el 15 d’octubre de 2012, per tal que els regidors/es coneguin el desenvolupament de 
l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en 
l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
(LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
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municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Coll, qui exposa que han vist un decret de conveni amb 
una empresa local del municipi sobre l’ús i l’espai de les peixateries velles i voldrien que els fes 
arribar una còpia del conveni, a la qual cosa el Sr. alcalde diu que en pren nota i li faran arribar. 
 
Ningú objecta res més i el Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui planteja un seguit de qüestions al Sr. 
alcalde. Comenta que, a la intersecció del carrer de la Rutlla amb el carrer Joaquim Vallespir, 
caldria posar un mirall reflectant ja que, venint del passeig Vicenç Bou, pujant pel passatge  
Creu de la Rutlla, no hi ha visibilitat respecte dels cotxes que vénen del carrer Joaquim Vallespir, 
constatant que, en els darrers temps, hi ha hagut més d’un accident. També considera que el 
mateix s’hauria de fer a les cruïlles del carrer Porta Nova. Pel que fa a les escombraries del Pou 
Nou, que fa 3 mesos que es va queixar del seu mal estat, no va dir que es canviessin o 
s’arreglessin, però sí que es podia adaptar perquè les persones no hi prenguessin mal. Demana 
al Sr. alcalde que vagi a la plaça i vegi com estan protegides les escombraries. Comenta que 
coneix que hi ha un poblat gitano i demana quines mesures s’estan prenent, si s’ha avisat els 
Mossos i si saben que hi ha 5 nens petits corrent per allà, a més de fer-hi foc cada dia al vespre 
i d’haver-hi instal·lat un lavabo portàtil. Volen saber en quines condicions estan vivint, si estan 
empadronats, si paguen impostos i si ho sabien.  
 
Quant als aparcaments de la plaça del Lledoner i del Safareig, afirma que són intransitables i ja 
s’havia comentat en un altre Ple, però tot continua igual. Demana si aquesta és la imatge que 
es vol donar, tot i aportar molts de diners cap a turisme. Recorda que, quan es porta un punt a 
comissions informatives, a partir de la seva presentació, no es pot modificar l’expedient, tal com 
passa a quasi cada Ple. Demana que, si no està tancat un expedient, no es porti a informatives, 
que no ve d’un mes. Per acabar demana la reducció dels sous dels tècnics que cobren més de 
50.000 euros, la reducció dels sous dels regidors de l’Equip de govern, ja que demostren dia a 
dia la poca feina i els pocs resultats que aconsegueixen, recordant que no se l’han reduït. 
Finalment demana la reducció de les juntes de govern de dues a una al mes, perquè no té 
sentit arribar a pagar el que s’està pagant per fer dues juntes de govern per aprovar un o dos 
punts a cada junta. 
 
Seguidament el Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. Bassa, qui demana al Sr. alcalde, com a 
president del Consell de Cooperació i Solidaritat, què faran a partir d’ara amb 3 reunions a l’any 
i amb un pressupost de 10 euros. Suposa que es desmantellarà aquest Consell que fa anys que 
existeix. Demana, si s’ha abaixat la partida d’intervenció social i ajuts d’urgència, per què s’ha 
fet i com queda la partida. També demana com es gestionarà la llar de jubilats Bell Racó, 
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donats els canvis que té coneixement que hi hagut, indicant com queda la participació de 
l’Ajuntament. Finalment fa avinent que els veïns del carrer Porta Nova els han fet arribar que la 
limitació d’alçada que hi ha és un perill per a la seva seguretat perquè les ambulàncies no 
poden entrar-hi i s’ha donat algun cas que l’ambulància ha hagut d’aparcar al passeig per treure 
alguna persona. Demana si es podria canviar. Per al·lusions fa una observació al Sr. Dalmau per 
indicar-li que l’administració pública té l’obligació de fer contractacions amb empreses ben 
regulades, i que només faltaria que s’exigís a les empreses del municipi que tinguessin els 
convenis i estiguessin ben regulades i que l’Ajuntament no vetllés perquè les empreses que 
contractés no estiguessin ben regulades i no estiguessin dins una economia submergida.  
 
El Sr. alcalde comenta al Sr. Sarquella que pren nota del tema de les dues cruïlles i demanarà 
si és òptim la instal·lació d’aquest mirall. Quant als contenidors soterrats del Pont Nou li fa 
avinent que ja s’ho han mirat amb la Brigada i aixecaran els contenidors per treure tot el que hi 
ha a sota i els segellaran perquè no s’hi segueixin abocant escombraries. Respecte al poblet 
gitano que comenta, li indica que se’n té constància, que s’han pres mesures i han contactat 
amb la Policia Local i els Mossos d’Esquadra, a més a més dels Agents Rurals. Quant al 
manteniment dels aparcaments, fa avinent que es fa habitualment, potser no amb el termini 
que al Sr. Sarquella li agradaria, però després de pluges apareixen clots al carrer Enric Morera i 
a la zona de l’Espai Ter. 
 
El Sr. alcalde fa avinent a la Sra. Bassa, quant a la partida de cooperació i solidaritat, que els 
diners s’han destinat al centre de distribució d’aliments, on molta gent en serà beneficiària. Tot i 
així, diu que no s’obliden d’aquesta partida de cooperació i solidaritat. També comenta que en 
el pressupost 2013 hi ha una partida nova de 15.000 euros com a fons de contingència (al 
capítol 4) per estirar en cas d’urgència d’algun projecte solidari o de cooperació.  
 
Respecte al tema del Bell Racó i la partida d’urgències socials, cedeix la paraula a la Sra. 
Pibernat, qui exposa que, en relació a la citada partida, l’any passat es partia de 23.000 euros i 
s’hi van traspassar 20.000 euros de solidaritat, mentre que aquest any s’hi destinen inicialment 
35.000 euros. Respecte a la partida de solidaritat i cooperació, amb 10 euros inicials, la Sra. 
Pibernat comenta que estan centrant els esforços en la gent del poble, perquè n’hi ha molta 
que ho està passant malament. Confia en poder fer dues campanyes de recol·lecta i poder 
destinar aquests diners a solidaritat. Recorda que en l’esborrany de conveni per al centre de 
distribució d’aliments hi ha diners per destinar a menjar i, si hi ha recaptes d’aliments, no 
s’hauran de gastar tots, amb la qual cosa es podran destinar a solidaritat i cooperació, per la 
qual cosa s’ha deixat la partida oberta amb 10 euros. Recorda que hi ha necessitat de la gent 
d’aquí, nascuda a aquí o a fora, per la qual cosa hi centren els seus esforços, donat que 
compta que les necessitats s’incrementaran. Al marge d’això, afirma, no volen deixar la 
solidaritat al marge.  
 
Quant a la llar de jubilats Bell Racó, exposa, l’Ajuntament l’havia ajudat i continuarà fent-ho. El 
problema, afirma, era propi d’ells, donat que tenien una persona en nòmina i, pel volum que 
tenien i la subvenció que rebien de l’Ajuntament, no arribaven a finals de mes. Fa avinent que 
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es van asseure i van prendre una opció i l’Ajuntament té previst ajudar-los amb tot el que pugui, 
que continuïn com a associació i que reactivin les activitats que feien. Afirma que continuen 
usant el local municipal i la neteja la fa l’Ajuntament.  
 
La Sra. Bassa, en relació amb la partida d’ajuts socials, comenta que enguany és de 43.000 
euros i al 2013 estan previstos 35.000 euros, per la qual cosa reitera que el pressupost de 
2013 no sap com està fet. Seguidament afirma que entén que el Consell de Solidaritat i 
Cooperació es manté i es faran 3 reunions a l’any per decidir un parell de campanyes. 
 
La Sra. Pibernat vol aclarir que es partia de 43.000 euros aquest any 2012, però la despesa 
que es preveu liquidar serà d’uns 37.000 euros, per la qual cosa han posat una previsió de 
35.000 euros.  
 
El Sr. alcalde rectifica que el fons de contingència que havia comentat no es correspon al 
capítol 4, sinó al 5.  
 
Seguidament el Sr. Sarquella comenta que, en properes ocasions i en casos com les 
escombraries del Pou Nou, d’insalubritat i perillositat, demana que als precs i preguntes de 
COET s’hi faci més cas, perquè recullen la veu del poble i la transmeten al Ple, i que no es tardi 
3 mesos a resoldre-ho com ha passat ara. 
 
El Sr. Navarrete comenta a la Sra. Bassa, quant al tema de l’ambulància al carrer Porta Nova, 
que hi ha un problema de limitació d’alçada per l’alçada del balcó d’un veí, que comporta la 
limitació d’accés a vehicles que superin aquella alçada. Afirma que intentarà trobar-hi alguna 
solució. 
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent 2/4 i 5 minuts 
d’11 del vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc 
aquesta acta que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 


